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Az Egyesült Villamosenergia-ipari Dolgozók
Szakszervezeti Szövetségéhez tartozó szak-
szervezeti tagság és a szakszervezeti vezetõk
megdöbbenéssel értesültünk arról, hogy a
VDSZ Dunaújvárosi Gumigyártók Szak-
szervezete elnökének, Bognár Ferenc-
nek a munkaviszonyát a munkáltató � a
Vegyipari Dolgozók Szakszervezete szerint
mondvacsinált okok miatt, jogtalanul �
azonnali hatállyal megszüntette. Tette
ezt akkor, amikor az említett szakszervezeti
vezetõt, kollégánkat � feltehetõen a munkál-
tatóval történõ feszült tárgyalások közrehatá-
saként is � szívinfarktus gyanújával a kórház-
ba szállították!

Az Egyesült Villamosenergia-ipari Dol-
gozók Szakszervezeti Szövetsége határo-
zottan tiltakozik 

l minden olyan munkáltatói magatar-
tás ellen, amely a munka világában
keletkezõ konfliktusokat, a munka-
vállalókat képviselõ szakszervezeti
tisztségviselõk elleni támadásokkal,
retorziókkal kívánja megoldani, 

l minden olyan eljárás ellen, amely fi-
gyelmen kívül hagyja az együttmû-
ködés a tolerancia, az emberiesség
legelemibb szabályait, 

l minden olyan nemtelen és emberte-
len támadás ellen, amely a szakszer-
vezeti tagságot, a szakszervezeti tiszt-
ségviselõket és a munkavállalókat éri.

Szolidaritásunkról biztosítjuk kollégánkat,

családját és minden jogsértést elszenvedõ
munkavállalót! Visszautasítunk minden az
ilyen és ehhez hasonló embertelen munkál-
tatói magatartást és eljárást.

Teljesen egyetértünk a Vegyipari Dolgozók
Szakszervezetének felhívásával a tiltakozási
akció megtartására. Nem engedhetjük, hogy
a munkáltatók azt tegyék, amit csak akarnak!
Megálljt kell parancsolnunk az ilyen és eh-
hez hasonló embertelen munkáltatói maga-
tartásnak és eljárásnak!

Erre tekintettel � szolidaritásunk kinyilvá-
nítása érdekében � felkérjük tagszakszerve-
zeteinket, hogy lehetõségeikhez képest ve-
gyenek részt a VDSZ ügyvezetõ elnökségé-
nek döntése értelmében szervezett szolidari-
tási demonstráción!
Idõpont:
2014. augusztus 4.(hétfõ) 14.00 óra
Helyszín:
a Hankook Tire parkolója elõtti tér (2459
Rácalmás, Hankook tér 1.)
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Az EVDSZ TILTAKOZIK a Hankook Tire Magyarország Kft.  
helyi szakszervezeti  vezetõjének eltávolítása miatt
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Kedves Szakszervezeti Tagok! 
Kedves Kollégák! Kedves Barátaim!

Sok testületi ülésen, számos beszélgetés
során fogalmazódott meg az a kérdés,
hogy szüksége van-e az EVDSZ-nek - mint
szervezetnek � a nemzetközi kapcsolatok-
ra, és ha igen, milyenekre. Ezen kérdés ak-
tualitását és jelentõségét tovább növeli az
a tény, hogy idén Toulouse-ban tartotta
meg az Európai Közszolgálati Szakszerve-
zeti Szövetség, az EPSU 9. kongresszusát.
(A kongresszusról szóló beszámolót lásd a
keretes írásban!)

Mi szakszervezeti tisztségviselõk is
számtalanszor tettük fel magunknak is a
kérdést: A nemzetközi kapcsolatok fenn-
tartása, erõsítése segítik-e az EVDSZ-hez
tartozó szakszervezeti tagság, a Ti érdeke-
itek érvényesítését?

A kérdésre adandó válasz megfogalma-
zása során egy fontos megállapítást figye-
lembe kell venni:

Az az érdekképviselet, amelyik nem
tudja a döntéseket befolyásolni, eleve vesz-
tes pozícióba kerül, hiszen ha a döntése-
ket nem tudja befolyásolni, annak õ ma-
ga és az általa képviseltek is elszenvedõjé-
vé válnak.

Globalizált világunkban egy sor olyan
döntés születik az Európai Unióban (aján-
lások irányelvek), amelyek egyrészt az EU
tagországok számára � így Magyarország
számára is � követendõ normákat rögzíte-
nek, másrészt e normák gyakran a magyar
jogrendszer részévé is vállnak. Ezen nem-
zetközi normák egyeztetésére az Európai
Unió által mûködtetett Szociális Párbeszéd
Bizottságok keretében kerül sor, melynek
tagjai az Európai Bizottság, a nemzetközi
munkáltatói szövetségek és a nemzetközi
szakszervezeti szövetségek.

A világgazdaságot uraló multinacionális
cégek � melyek jól tudjuk Magyarországon
és a magyar villamos energia területén is je-
len vannak � szintén olyan döntéseket hoz-
nak, melyek befolyásolják a szakszervezeti
tagság helyzetét itt Magyarországon, a ma-
gyar villamos energia területén. Ezek a stra-
tégiai döntések (szervezeti, gazdasági, pénz-
ügyi, befektetési, fejlesztési, személyzeti, bér,
foglalkoztatási) a multinacionális cégek köz-
pontjaiban születnek, a magyar leányvállalat-
oknál csak a végrehajtási feladatok marad-
nak, azok is egyre minimálisabb mértékben.

A felvázolt gazdasági, társadalmi, politi-
kai helyzetbõl következik, hogy egyre több
olyan döntés születik nemzetközi szinten,
amely befolyásolja az EVDSZ-hez tartozó
szakszervezeti tagság, a villamosenergia-
ipari munkavállalók élet- szociális- gazdasá-
gi- és munka körülményeit.

Az elõzõekben megfogalmazottakból
következik, hogy a tagság érdekeinek érvé-
nyesítése sok esetben megköveteli, hogy
ezen érdekeket az EVDSZ nemzetközi szin-
ten is képviselje és a lehetõségek szerint ér-
vényesítse is.

Sokszor felmerül az a gondolat is, hogy
a nemzetközi kapcsolatokat konföderáci-
ós szinten kell kezelni, nem pedig ágazati
szinten. Ezzel kapcsolatosan meg kell je-
gyezni, hogy a nemzetközi szakszervezeti
mozgalomban is vannak olyan szakszer-
vezetek, amelyek ágazati hovatartozástól
függetlenül � területi alapon az összes szak-
szervezetet össze kívánja fogni. Ilyen pél-
dául az ETUC, az Európai Szakszervezeti
Szövetség, amelynek tagja a Liga Szakszer-
vezetek is. És mûködnek olyan szakszerve-
zeti tömörülések, amelyek szakmai szer-
vezõdések, egy-egy szakterületet, ágazatot,
szakma kultúrát, rokon ágazatokat kíván
összefogni. Jellemzõen az EVDSZ ilyen
szakszervezeti szövetségek tagja. 

Lássuk, melyek ezek:
Az EPSU, az Európai Közszolgálati

Világszövetségaz Európai Szakszerveze-
ti Szövetség (ETUC) legnagyobb tagszer-

vezete, 265 közszolgálati szakszervezet 8
millió tagját tömöríti. Az EPSU szervezi a
helyi, nemzeti és európai közigazgatásban,
egészségügyben és szociális szolgáltatás-
ban, a környezetvédelemi szolgáltatások-
ban, valamint az energia-, víz- és hulladék-
gazdálkodás területén dolgozókat az összes
európai országban, a keleti szomszédság-
ban, Oroszországban és Közép-Ázsiában.
Az EPSU a tevékenységét négy Állandó Bi-
zottságban végzi, melyek között kiemel-
kedõ munkát végez a Közüzemi Állandó
Bizottság. Az EVDSZ megbecsülését mu-
tatja, hogy az EPSU 9. kongresszusán az
EVDSZ képviselõjét � az EPSU öt magyar-
országi tagszakszervezetének közös jelölt-
jeként - beválasztották az EPSU Végrehaj-
tó Bizottságába és a Közüzemi (Energia)
Állandó Bizottságába.

A PSI, a Közszolgálati Világszövet-
ség több mint 650 szakszervezetbõl áll és
több mint 20 millió közszolgálatban dolgo-
zó embert képvisel a világ 150 országából.
Fõbb prioritásai közé tartozik a víz, az
energia és az egészségügyi szolgáltatások-
hoz kapcsolódó kampányok, különösen
aktív Európában az energia-ipar kérdései-
ben. Az ILO által is elismert nem kormány-
zati szervezet megfigyelõi státusszal ren-
delkezik az UNESCO-ban, az ECOSOC-
ban, illetve az EU-bizottságban is. A PSI az
emberi jogok, a társadalmi igazságosság
szószólója, célja a minõségi közszolgáltatás-
okhoz való egyetemes hozzáférés elérése.

Az IndustriAll, Európai Ipari Szak-
szervezet2012-ben jött létre, több ágazat
egyesülésével. Az egyesülés részese volt az
Európai Energia, Vegyipari és Bányaipari
Szövetség (EMCEF) is, melynek tagjai vol-
tunk. Az egyesüléssel létrejött IndustriAll
szakszervezeti tömörülés közel 50 millió
munkavállaló nevében mûködik, 140 or-
szágban van jelen a világon. Mi az európai
régiónak vagyunk a tagjai. Elképesztõen
nagy szervezet. Tulajdonképpen öt terüle-
tet olvasztott egybe, a vasas, a textil, a bá-
nyaipari és villamosenergia-ipari, illetve a
vegyipari szektort. Szemináriumokat, ok-
tatásokat, konferenciákat szerveznek, ta-
pasztalatcsere céljával. 

Az EVDSZ továbbra is részt vesz az Eu-
rópai Unión belül zajló villamosenergia-
ipari ágazati szociális párbeszéd munkájá-
ban, amely az EPSU, az IndustriAll és az
EURELECTRIC (az európai nagy villamos-
energia-ipari ágak munkáltatói szövetsé-
ge) között zajlik. Az EVDSZ képviselõje a
munkavállalói oldal tárgyalódelegációjának
állandó tagja. 

Az EVDSZ � és volt elnökünk Gál Rezsõ
- elismertségét szintén jelzi, hogy kihelye-
zett ülést, 2009. december 11-én - elsõ al-
kalommal - Budapesten tartott az Európai
Unió villamosenergia-ipari szociális Pár-
beszéd Bizottsága.

A nemzetközi szervezetek munkájában
való részvételen túl az EVDSZ továbbra is
jó kétoldali kapcsolatokat ápol, alakított ki
az említett nemzetközi szervezetek rendez-
vényein, regionális fórumain más nemze-
ti szakszervezetekkel, így a közép-kelet eu-
rópai ágazati szakszervezetekkel is.

A kétoldali kapcsolatok közül ki kell
emelni a német VER.DI, a francia CGT és
az orosz szakszervezetekkel meglévõ kap-
csolatainkat. A VER.DI szakszervezettel
2010-ben írásbeli közös nyilatkozat került
elfogadásra a két szervezet együttmûkö-
désérõl. Várhatóan hasonló együttmûkö-
dési megállapodás megkötésére kerül sor
még ebben az évben a CGT szakszervezet-
tel is. Ezen két szervezettel való kapcsolat
azért kiemelten fontos az EVDSZ életében,
mert rajtuk keresztül, velük együtt tudjuk
befolyásolni a magyar villamos-energia
rendszerben jelentõs tulajdonnal rendelke-
zõ német és francia társaságok szándéka-
it, magyarországi lépéseit. Erre többször is
volt példa az elmúlt idõszakban. Az orosz
szakszervezettel való kapcsolatot a paksi
beruházás indokolja.

(Folytatás a 3. oldalon)

A nemzetközi kapcsolatok
az érdekérvényesítés egyre fontosabb színterei
A nemzetközi kapcsolatok
az érdekérvényesítés egyre fontosabb színterei
A nemzetközi kapcsolatok
az érdekérvényesítés egyre fontosabb színterei
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(Folytatás a 2. oldalról)

A döntéshozatal befolyásolásán túl
azonban egyéb hasznai is vannak a nem-
zetközi kapcsolatainknak. Melyek ezek?

1. Információszerzés

Fontos, hogy az EVDSZ vezetése, tag-
szakszervezetek valamint a tagok folyama-
tosan konkrét információkat szerezzenek
a világban, de különös tekintettel az Euró-
pában folyó energetikai eseményekrõl.
Akár a gazdaságpolitika, akár a szakszerve-
zet-politika szintjén. Ezen információkat
hasznosítani lehet Magyarországon mind
a kormányzattal folytatott vitában, vala-
mint ágazati és munkahelyi szinteken a
munkáltatók irányában. 

2. Képzés, oktatás

Ha visszatekintünk az EVDSZ történe-
tére a nemzetközi kapcsolatrendszeren
keresztül folyamatosan részesültünk
mind Magyarországon, mind külföldön
képzésben, oktatásban, melynek során
tisztségviselõink egy sor ismeretet sajátí-
tottak el. Ezek a képzések részben még
ma is a nemzetközi kapcsolatoknak kö-
szönhetõek, hiszen az EU-s források vagy
a Norvég Alap pályázásánál a pályázat el-
nyerését nagyban elõsegíti a nemzetközi
szervezetekkel, elsõsorban az EPSU-val il-
letve más nemzeti szakszervezetek való
együttmûködés.

3. Kapcsolatépítés

Talán az egyik legfontosabb része a
nemzetközi kapcsolatainknak! A külön-
bözõ csatornákon keresztül lehetõség
volt személyes kapcsolatok kiépítésére,
melyeket sok esetben konkrét probléma-
megoldások során tudtuk hasznosítani. 

Az alábbiakban néhány eseményre
utalok, amelyek az EVDSZ nemzetközi
tevékenységével függnek össze és konk-
rét hatása volt az EVDSZ szakszervezeti
tevékenységének, illetve kézzel fogható
eredményeket is jelentett a tagság életé-
ben (a közreadott anyag az SZV számára
készült):

� A villamosenergia-ipar privatizációja
során 1995-ben segítséget kértünk és
kaptunk nemzetközi szakszervezetek-
tõl. Az akkori miniszterelnök 35 tilta-
kozó, illetve szolidaritást kifejezõ leve-
let kapott a legkülönbözõbb helyekrõl
az EVDSZ céljait támogatva. Ezen
nemzetközi kampány is nagymérték-
ben hozzájárult ahhoz, hogy létrejött a
Villamosenergia-ipari Kollektív Szer-
zõdés, hogy a privatizációs szerzõdé-
sekbe bekerült a befektetõk humán-
politikai kötelezettségvállalása, hogy
elkezdõdött a tárgyalás a Villamos-
energia-ipari Foglalkoztatási Alapról. A
VKSZ jelentõségét gondolom nem
szükséges részletesen elemezni, an-
nak hasznairól többoldalas elemzése-
ket készítettünk. 

� 1996-ban az RWE � azon belül is a Mát-
rai Erõmû német vezetése � bejelentet-
te kilépési szándékát a Villamosipari
Társaságok Munkaadói Szövetségébõl
(VTMSZ). A német szakszervet segítsé-
gével sikerült elérnünk, hogy döntésü-
ket megváltoztassák.

� A Borsodi Energetikai Kft. szakszervezeti
elnökét és üzemi tanács elnökét az akko-
ri amerikai menedzsment rendkívüli fel-
mondással eltávolította a cégtõl. A nem-
zetközi szövetség bevonását követõen a
probléma megállapodással végzõdött, va-
lamint az anyacég a problémás menedzs-
mentet eltávolította Magyarországról. 

� Az E.ON vállalatcsoport bejelentette,
valamint végrehajtotta kilépését a
VTMSZ-bõl, mely az ágazati érdekegyez-
tetés és végsõ soron a VKSZ megszûné-
sét eredményezhette volna. Nemzetkö-
zi (EPSU, illetve VER.DI) segítséggel vé-
gül hosszas tárgyalások után az E.ON
visszatért a tárgyalási asztalhoz.

� A Villamosenergia-ipari Foglalkoztatási
Alap kifizetése gyakorlatilag ellehetetle-
nült, amikor a FIDESZ 1998-as választá-
si gyõzelme után bejelentették, hogy
nem hajlandók finanszírozni a �szocia-
listák kampányfogását�. A probléma a
PSI világszövetség segítségével Genf-
ben egy ILO nemzetközi kongresszu-
son oldódott meg, melyet követõen a
FIDESZ megváltoztatta korábbi véle-
ményét és finanszírozta a programot.

� A Budapesti Erõmûnél az azbeszt jelen-
lét felszámolásában komoly segítséget
kaptunk a francia CGT szakszervezettõl. 

� 2007-ben az aktuális kormányzat gazda-
sági minisztere bejelentette, hogy az al-
kalmazotti tarifát, mint a kommunista
rendszer csökevényét meg kívánja
szüntetni. Ez a vita is végül megállapo-
dással zárult, melyben mind a nemzet-
közi kampány, mind a tárgyalásokon a
francia szakszervezet segítségét igény-
bevettük. 

� Az elmúlt 20 évben egy sor alkalom-
mal volt vitánk az éves bér- és szociális
tárgyalások során. Sok esetben igény-
bevettük a nemzetközi kapcsolatrend-
szerünket mind szakszervezeti, mind
menedzsmenti oldalról, abból a célból,
hogy végül eredményes bérmegálla-
podást tudjunk kötni. Nem egy eset-
ben nemzetközi tüntetésre is került
sor, melyeknél az adott országos szak-
szervezeteitõl konkrét segítséget is
kaptunk. 

� Eredményesen pályáztunk az Európai
Uniónál az Európai Üzemi Tanácsokkal
kapcsolatos projektben. Mind az EVDSZ
korábbi nemzetközi jelenléte, mind a tag-
szakszervezeteink tekintélye és tapaszta-
lata hozzájárult ahhoz, hogy különbözõ
európai üzemi tanácsok munkájában ak-
tív EVDSZ jelenlétet biztosított. 

(Folytatás a 4. oldalon)

A nemzetközi kapcsolatok az érdekérvényesítés egyre fontosabb színterei

2014. május 20-23-ig Toulouse-ban
(Franciaország) tartotta 9. kong-
resszusát az Európai Közszolgálati
Szakszervezeti Szövetség, az EPSU.

Az EPSU az Európai Szakszervezeti Szövetség
(ETUC) legnagyobb tagszervezete, 265 köz-
szolgálati szakszervezet 8 millió tagját tömöríti.
Az EPSU szervezi a helyi, nemzeti és európai
közigazgatásban, egészségügyben és szociá-
lis szolgáltatásban, a környezetvédelemi szol-
gáltatásokban, valamint az energia-, víz- és hul-
ladékgazdálkodás területén dolgozókat az ösz-
szes európai országban, a keleti szomszédság-
ban, Oroszországban és Közép-Ázsiában. Az
EPSU a tevékenységét négy Állandó Bizottság-
ban végzi, melyek között kiemelkedõ munkát
végez a Közüzemi Állandó Bizottság, melynek
kezdetektõl aktív tagja az EVDSZ, eddig Gál Re-
zsõ, a tisztújítás óta pedig Pinczés Ernõ szemé-
lyében. A kongresszusok közötti idõszakban az
EPSU operatív vezetését a Fõtitkár mellett a
Végrehajtó Bizottság végzi, amelynek ugyaneb-
ben a felállásban szintén tagja az EVDSZ.
A kongresszuson 44 országból, 174 tagszak-
szervezet képviseletében 316 küldött és 69

megfigyelõ regisztráltatta magát. Külsõ meghí-
vottként felszólalt többek között Bernadett
Ségol, az Európai Szakszervezeti Szövet-
ség fõtitkára, valamint a korábbi EPSU el-
nök, Rosa Pavanelli, aki jelenleg a PSI (Köz-
szolgálati Világszervezet) fõtitkára. 

A kongresszusi munkák során a küldöttek meg-
vitattak és megszavaztak 19 határozati javasla-
tot, melyek a további öt év célkitûzéseit,
irányvonalait szabták meg. Elsõdlegesen a
minõségi közszolgáltatás, a közszolgálati
munkavállalók jogainak a megerõsítése
mellett álltak ki, és értelemszerûen a leg-
több európai országban megfigyelhetõ, a
közszolgáltatások és a közszolgáltatásban
dolgozó munkavállalók ellen irányuló nagy-
mérvû megszorítások ellen. Így többek kö-
zött a munkavállalói jogok, a helyi demok-
rácia megerõsítését célozták a szociális
párbeszéd és a kollektív alku révén, fellép-
tek a liberalizáció ellen az egészségügy és
szociális ellátás területén, felhívták a figyel-
met a klímaváltozás és a fenntartható fejlõ-
dés problematikájára, felléptek a fiatal mun-
kavállalók foglalkoztatása érdekében, a mi-

gráns munkavállalók jogai, az esélyegyen-
lõség mellett, valamint az erõszak és a
diszkrimináció ellen. 
Kerekasztal beszélgetést folyt a pénzügyi-
gazdasági válság témakörérõl az ETUI (Eu-
rópai Szakszervezeti Kutatóintézet) szak-
embereivel.  Bemutatták David Hall (PSIRU
� a greenwichi egyetem és a PSI közös ku-
tató intézete) által az EPSU és a PSI közös
felkérésére megírt �Miért van szükség az ál-
lami kiadásokra� c. tanulmányát. A tanul-
mány többéves kutatómunka eredményét
összegzi és bemutatja, hogy társadalmi és
gazdasági szempontból is milyen létfontos-
ságú haszna-hozama van az állami kiadá-
soknak, különösen a közszolgáltatás terü-
letén.
Végezetül szervezési és tagszervezési jó gya-
korlatok ismertetésével a jövõbeni vonatkozó
feladatokról esett szó.
A kongresszuson örömmel számoltak be az
elsõ európai civil kezdeményezés, a �víz-
hez való emberi jog� nagysikerû kampányá-
ról, amit az EPSU minden erõvel támogatott,
és ami kis híján 2 millió aláírást tudhat ma-
ga mögött. 

A kongresszus szolidaritási nyilatkozatot adott
ki az ukrán helyzet kapcsán, amiben hang-
súlyozottan kiáll a demokratikus joggyakor-
lás, az emberhez méltó életfeltételek bizto-
sítása mellett, valamint szót emel az erõ-
szak és a jobboldal erõsödõ agresszivitása
ellen.
A kongresszus szolidaritásáról biztosította az ár-
víz sújtotta balkáni területeket és számlát nyit
a károk enyhítésére küldött segélyadomá-
nyok számára, amint azt tette az ukrán szak-
szervezetek megsegítése érdekében is.

Carola Fischbach-Pyttel, aki 1996 óta töltötte
be a fõtitkári tisztet az EPSU élén, úgy is, mint
az ETUC szakszervezeteknél elsõként megvá-
lasztott nõi vezetõ, bejelentette, hogy nyugdíjba
vonul, amiként az elnöki tisztet 2005 óta betöl-
tõ Anne-Marie Perret is. A kongresszus elsöp-
rõ többséggel, 97,4 %-kal az eddigi fõtitkár-he-
lyettest, Jan Willem Goudriaant választotta meg
fõtitkárnak, és 96,1 %-kal az eddigi elnökhelyet-
tes, Annelie Nordström lett az elnök.

Dr. Lõwenbergné dr. Óvári Katalin
EVDSZ nemzetközi munkatárs 

Beszámoló az EPSU 9. kongresszusáról
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Orbán Viktor Miniszterelnök Úr részére
Miniszterelnökség
Budapest
Pf. 6.
1357

Tárgy: Kormányzati intézkedések hatása a villamosenergia-iparban

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

Engedje meg, hogy levelünket az EVDSZ pár soros bemutatásával kezdjük.
A 27 önálló jogi személyiséggel bíró tagszakszervezet egyesülésének köszönhetõen, 2008. óta a szö-
vetség közel 10 000 fõ szakszervezeti tagot tömörít. A villamosenergia-ipari ágazatban egyedüli szak-
szervezetként mûködünk.
Jelenleg a LIGA konföderáció tagjaként képviseljük a szakszervezet tagjait és mûködési területünkön
a munkavállalók érdekeit. A bánya-erõmû integráció során a villamos-energetikai cégek részévé vált
bányaüzemek révén, a bányászokat képviselõ BDSZ szakszervezettel együttmûködve képviseljük az
Ágazati Párbeszéd Bizottság fórumán a tagság érdekeit. Hiszünk abban, hogy tevékenységünkkel hoz-
zájárultunk az ágazat stabil, biztonságos mûködéséhez. 
Az EVDSZ önálló nemzetközi tevékenységet is folytat:
Képviselõnk részt vesz az energia területén mûködõ európai szociális párbeszéd ülésein. A Szövet-
ség tartós és hagyományosan jó kapcsolatot épített ki a német és a francia szakszervezetekkel, to-
vábbá tagja az IndustriAll és az EPSU nemzetközi szakszervezeteknek. Tagszervezeteink egy része
közvetlenül képviselteti magát az érdekeltségi területükön mûködõ Európai Üzemi Tanácsokban (EDF,
E.ON, RWE, stb.).
Egyetértünk az Ön által vezetett kormány energia-árakkal kapcsolatos álláspontjával, miszerint: egy ver-
senyképes, fejlõdõ Európának és azon belül hazánknak a lehetõ legolcsóbb energiát kell biztosítania
mind a lakosság, mind pedig a vállalkozások számára!

Úgy gondoljuk, hogy a villamosenergia-szektor munkavállalóinak nevében némi visszatekintést köve-
tõen, fel kell hívnunk a figyelmet néhány jelenlegi problémára:

- Az EVDSZ a Magyar energiaszektor privatizációját � már annak megkezdése elõtt �
erõsen kifogásolta!

- Az ágazat, az 1995. évi tulajdonosi szerkezetátalakítást követõ jelentõs, több mint 20
ezer fõs létszám leépítéssel nézett szembe. 

Az elmúlt közel 20 évben, függetlenül a tulajdonosi hovatartozástól (állami, illetve magán) fo-
lyamatosan együtt élünk a létszám-optimalizálás, a racionalizálás, az akár külföldre történõ
tevékenység-kiszervezés mögé rejtett személyi jellegû költségcsökkentéssel � nem utolsó-
sorban cég- és bányabezárásokkal. 

- A privatizáció, és a létszám leépítések következménye, hogy a maradó munkatársak egyre fo-
kozottabb fizikai és pszichikai követelmények között teljesítenek azért, hogy a tulajdonos, az
állam, a lakossági és ipari fogyasztók elvárásainak egyaránt eleget tegyen az iparág!

- A Munkáltatói oldalt asztalhoz ültetve, már 1995-tõl Ágazati Kollektív Szerzõdéssel véd-
jük a munkatársaink érdekeit!

- A 2005-2007-ben a Munka Törvénykönyve és az egyéb jogi környezet megteremtése még
váratott magára, amikor már csoport-, konszern szintû kollektív szerzõdések és egyéb megál-
lapodások megkötésére került sor az energia ipar területén.

- Hazánkban az Ágazati Párbeszéd Bizottságok (esetünkben, a VÁPB � 2004. szeptember 22.)
mûködése még ismeretlen fogalomnak számított, amikor az EVDSZ már saját felelõsségét fel-
ismerve: tárgyalásos úton próbálta rendezni az ágazati vitákat, az ágazat jelentõsebb munkál-
tatóval. 

- A szektorban mûködõ szakszervezetek úgy a termelõi, mint a szolgáltatói oldalon mindenkor
kiálltak a fogyasztók igényeinek magas színvonalú kiszolgálása mellett � erõsítve azt a közfel-
fogás, miszerint: �HA ÁRAM VAN, AKKOR MINDEN VAN�!

A villamosenergia-iparban mûködõ szakszervezetek � tekintettel az iparág specialitására, a
nemzetgazdaságban meglévõ kiemelt szerepére, a fogyasztói érzékenységre � a szociális
partnerekkel történõ kemény, de korrekt tárgyalások során, mindenkor törekedtek a munka-
béke fenntartására!

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

Az energiaárakra (ezen belül a villamos-energia árára) gyakorolt Kormányzati intézkedések
óhatatlanul csökkentik a szektor jövedelmezõségét, amire a cégek menedzsmentjeinek vá-
lasza: a profit megtartása érdekében beruházások leállítása, a karbantartások minimalizálá-
sa, létszámleépítések, a szükséges technológiai létszámnál alacsonyabb foglalkoztatási szint.
Ennek következménye, hogy romlik az iparág mûszaki berendezéseinek színvonala és csök-
ken a szolgáltatás színvonala is.
Az EVDSZ és a Magyar Energia Hivatal között 2001-ben megállapodásban rögzítette együttmûködé-
si szándékát.
A GKM és a szociális partnereket képviselõ: Sztrájkbizottság 2007. augusztus 24-én ugyancsak meg-
állapodásban fejezték ki együttmûködési szándékukat a Villamosenergia-ipari Konzultációs Fórum lét-
rehozására.
A Fórum célja: a �Konzultáció, véleményalkotás a villamosenergia-szektor mûködését érintõ stratégi-
ai, szabályozási, gazdasági kérdéseirõl�. 
A LIGA Szakszervezetek székházában � 2012. október 19-én, Budapesten � Németh Lászlóné volt
nemzeti fejlesztési miniszter asszony megerõsítette a kormány azon szándékát, hogy hajlandó egyez-
tetéseket folytatni e célok megvalósítása érdekében.

Tisztelettel arra kérjük, hogy � amennyiben Ön is egyet ért, az elõzõben megfogalmazott szán-
dékkal � támogatásával segítse elõ a konzultációk megtartását, a Villamosenergia-ipari Kon-
zultációs Fórum összehívását, melyet ezúton kezdeményezünk!

Szeretnénk hangsúlyozni, hogy szakszervezeteink (ahogyan ezt eddig is tették) ezután is a szociális
partnerekkel, a Kormány képviselõivel tárgyalásos úton kívánják a felmerült problémákat rendezni!
Mivel a foglakoztatásban a létszám mára már elérte azt a szintet, ami további csökkentést szakmai te-
vékenység elhagyása nélkül nem tud elviselni, így a kollektív szerzõdések és egyéb humánpolitikai meg-
állapodások újra tárgyalására kerül sor, amely egyeztetések során a munkáltatók fókuszában a meg-
lévõ jövedelmi szintek rontása áll. 
Munkatársaink hivatásuk iránti elkötelezettsége, magas fokú szakmai tudása, sok éves szakmai tapasz-
talata és rendelkezésre állása érdemessé teszi õket jövedelmi és szociális színvonaluk szinten tartásá-
ra, illetve emelésére! Különösen igaz ez akkor, amikor az országban minden ágazatban a munkaválla-
lók jövedelmeinek vásárlóerõ növekedésérõl hallunk, amit ezúton is üdvözlünk!
Ugyanakkor kötelességünknek érezzük, hogy felhívjuk a Kormányzat figyelmét arra, hogy a villamos-
energia-ágazatban kialakult helyzet különös veszélyt jelenthet az ország villamos-energia ellátására és
az iparági munkabékére! Ezen túl, a munkavállalók elvándorlása, ezáltal a felhalmozott szakmai tapasz-
talat csökkenése, beláthatatlan következményekkel járhat az iparág szakmai színvonalára, a biztonsá-
gos villamos-energia ellátásra, amely már kihatással lehet a lakossági közhangulatra, az ipari termelés-
re, hatékonyságra, és ezek által az egész gazdaságra!
Munkatársaink már gyakran erõn felül teljesítve még tudják biztosítani az európai mércével mérten is
magas színvonalú ellátást, de úgy érezzük hogy elérkeztünk a határhoz. A munkatársainkat érõ továb-
bi kedvezõtlen hatásoknak nagyon súlyos hatásai lehetnek a villamos-energia rendszerre is. 

Tisztelt Miniszterelnök Úr! 
Kérjük, segítsen abban, hogy az ország szempontjából kulcsfontosságú tevékenységet végzõ, jelen-
tõs munkavállalói körnek pozitív jövõképet tudjunk mutatni, hogy kellõ megbecsülés mellett nyugodt
körülmények között tudják biztosítani az ország magas szintû villamos-energia ellátását.

Budapest, 2014. július 8.

Munkájához további jó egészséget kívánva, várjuk megtisztelõ válaszát!
Üdvözlettel:

Levél másolatát - témafelelõsként - kapják még:
l Dr. Seszták Miklós nemzeti fejlesztési miniszter
l Aradszki András energiaügyért felelõs államtitkár

Az EVDSZ az érdekérvényesítés érdekében a miniszterelnökhöz fordult 
levélben, amelyet az alábbiakban teljes terjedelmében közlünk

(Folytatás a 3. oldalról)
� Az atomenergetikai erõmûfejlesztések

kapcsán egy sor kérdésben konkrét szak-
mai segítséget kaptunk a felkészülési sza-
kaszban, valamint kezdeményezésünkre
az európai szociális párbeszéd Energeti-
kai Bizottságában részletes, a humánpo-
litikai kérdésben állásfoglalás született.

� A paksi szakszervezetek (MÉSZ, PA-
DOSZ) és a CGT Flamanvillei erõmûben
mûködõ szervezete közös javaslatot dol-
gozott ki � Az atomerõmûvek szociális
környezetének vizsgálatát� napirendre tû-
zõ konferencia megtartására.

� Az MEVISZ meghívására Magyarorszá-
gon tartózkodó RWE EÜT delegációja
2014. június 24-én felkereste az EVDSZ-t,
alkalmat teremtve arra, hogy véleményt
cseréljünk a villamosenergia-ipart érintõ

várható magyarországi változásokról és
az RWE magyarországi tevékenységérõl.

� Az IndustriAll közép-kelet európai régiós
tanácskozása, szlovák, cseh, szlovén len-
gyel és természetesen magyar részvétellel
2014 október 6-7-én Budapesten tartja ülé-
sét, ahol a szó lesz a magyar villamosener-
gia-ipart sújtó, a munkahelyeket veszélyez-
tetõ un. fekete energia kérdésérõl is. 
A felsorolás természetesen nem teljes kö-

rû, ugyanakkor jól példázza, hogy milyen so-
kat köszönhet az EVDSZ-hez tartozó szak-
szervezeti tagság az EVDSZ által kiépített
nemzetközi kapcsolatoknak.

A nemzetközi kapcsolatoknak van még
egy fontos aspektusa. Mégpedig, hogy pénz-
be kerül! Joggal fel lehet tenni a kérdést: tud-
juk-e (hogy érdemes-e azt gondolom már
tisztáztuk) finanszírozni az ezzel kapcsolatos

kiadásainkat? Erre a válasz az, hogy igen. A
nemzetközi szervezetekben fizetni szüksé-
ges tagdíjat és a nemzetközi szervezetek ren-
dezvényeire való utazások költségének je-
lentõs részét - a Villamosenergia-ipari
Alágazati Párbeszéd Bizottság mûködésé-
nek támogatására biztosított - kormányzati
pénzbõl tudjuk fedezni. A fennmaradó részt
valamint a nemzetközi referens foglalkozta-
tásának költségét az EVDSZ biztosítani tud-
ja bevételeibõl. A nemzetközi kapcsolatokra
fordított költség sokszorosan megtérül. Ezt
jól mutatják - a nemzetközi kapcsolatok se-
gítségével, a nemzetközi és a más nemzeti
szakszervezetek szolidaritásával - elért ered-
ményeink.

A kifejtettek alapján úgy gondoljuk, helye-
sen döntött az EVDSZ VII. Kongresszusa, ami-
kor meghatározta a Program nemzetközi

szinttel kapcsolatos fejezetét. Az alapvetõ
programpontok 4. pontja jól foglalja ezt össze:

�4. Az EVDSZ képviseletét biztosítani kell
a villamosenergia-ipar területén mûködõ Eu-
rópai Szociális Párbeszéd intézményrend-
szerében, a villamosenergia-ipart képviselõ
nemzetközi szakszervezeti szövetségekben
és ápolni kell a kapcsolatokat a magyar villa-
mosenergia-iparban befektetéssel rendelke-
zõ társaságoknál mûködõ szakszervezetek-
kel. Lehetõség szerint biztosítani kell a nem-
zetközi szervezetek és a velünk kapcsolat-
ban lévõ külföldön mûködõ szakszerveze-
tek szolidaritását a szociális párbeszéd so-
rán felmerülõ konfliktusaink esetében.�

Kedves Olvasó! Kérlek, saját érdekedben
is támogasd az EVDSZ nemzetközi tevékeny-
ségét, hiszen 
EGYÜTT ERÕSEBBEK VAGYUNK!

A nemzetközi kapcsolatok az érdekérvényesítés egyre fontosabb színterei

A levél kapcsán az EVDSZ és a BDSZ elnöke 2014. augusztus 5-én 1730-kor találkozik dr. Seszták Miklós nemzeti fejlesztési miniszterrel.
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Az EVDSZ társadalmi szerepvállalásának szélesítése a Dél-Dunántúli Régióban
Sajtóközlemény

Az Egyesült Villamosenergia-ipari Dolgozók Szakszervezeti Szövetsége 49.616.329,- forint uniós
támogatást nyert az Új Széchenyi Terv Társadalmi Megújulás Operatív Program (a továbbiakban:
TÁMOP) keretén belül �Gazdasági és társadalmi együttmûködés erõsítése � A társadalmi partnerek
kapacitásfejlesztése a Közép-magyarországi régióban� tárgyú kiírásra benyújtott pályázatával.

A projekt idõtartama 2014. 02.01. � 2015. 05. 31. 

A 2014. 06.01.- 2014. 07.31. idõszakban az EVDSZ a pályázat segítségével az alábbiakat valósítot-
ta meg:

KÉPZÉSEK:
1. TISZTSÉGVISELÕ I. - ÁLTALÁNOS KOMPETENCIAFEJLESZTÉS � 2. csoport
A Tisztségviselõ I. képzés második csoportjának képzését a TÁMOP programban meghatáro-
zott idõpontban, 2014 május 30-31.-én Siófokon a Vértes Hotelben tartotta meg az Ergofit Kft. 

Mindkét nap képzõ intézménye:                            
trénerei: Adorjáni Mária, a Komárom Megyei Ergonómiai
Tanácsadó KKT ügyvezetõje
Dr. Nemeskéri Gyula, az Ergofit Kft ügyvezetõ igazgatója
A képzésen elsõsorban az alapszervezeti titkárok, vezetõsé-
gi tagok, ágazati tisztségviselõk vettek részt. Ugyanennek a
célcsoportnak már az elõzõ hónapban is szerveztünk egy
képzést, ezért a képzést tartó cégnek már voltak tapaszta-
latai arról, mi érdekli a résztvevõket. Alapvetõen a szaksz-
ervezeti munkában fontos kompetenciák fejlesztése volt a
cél, így a kommunikáció, a meggyõzés, a konfliktuskezelés.
A résztvevõk visszajelzést kaptak saját személyiségük egyes
jellemzõirõl, saját konfliktuskezelési viselkedésükrõl. A
képzõk fontosnak tartották, hogy a szakszervezeti tiszt-
ségviselõk részére a gyakorlati munkájukhoz szükséges is-
mereteket adjanak át, illetve a már meglévõ tapasztalataikra
építve fejlesszék a kommunikációjukhoz, a mások meggyõzéshez, a tevékenységük során elõ-
forduló konfliktusok kezeléséhez kompetenciáikat. A gyakorlatok feldolgozása során a résztvevõk
kipróbálhatták kommunikációs és meggyõzési képességeiket. Lényegében a képzésen a fe-
ladatok értelmezése is erre lehetõséget adott, mivel nemcsak a feladatmegoldás során volt erre
szükség, hanem a feladatokból levonható következtetések is igényelték a jó kommunikációs
készséget. 
A tréning jellegû képzés során a feladatok, gyakorlatok megoldását a résztvevõk közösen dolgo-
zták fel, értelmezték a tapasztalatokat. A képzés egyben lehetõséget adott arra is, hogy a résztvevõk
megismerjék egymás jó tapasztalatait, felszínre jöttek a különbözõ lehetõségek és gyakorlatok. 
A képzés hatékonyságát elõsegítette, hogy két egymást követõ napon kellõ idõ állt rendelkezésre
a témakörök mélyebb feldolgozására és kifejtésére. Igaz, a két nap is szûkös volt arra, hogy min-
den téma megtárgyalásra kerüljön. Az õszi képzések során nagyobb teret kapnak a tárgyalási tak-
tikáik feldolgozása, gyakorlatban való alkalmazására vonatkozó ismeretek átadása.
A csoport nagy érdeklõdéssel és aktívan vett részt a feladatok megoldásában, egymást segítve,
vitatkozva keresték a felhasználás lehetõségeit a szakszervezeti munkájukhoz. Vállalták a vitákat,
a következtetések levonása során a vélemények ütköztetését, a nyitottságot a másik véleménye
iránt. A résztvevõk nagy szakszervezeti tapasztalattal rendelkeztek, ez megmutatkozott
véleményük megalapozottságában, és abban, ahogyan kapcsolatba tudták hozni a tréningen
történteket gazdag tapasztalataikkal. A résztvevõk jól fogadták a tréning témaköreit, a feldolgo-
zás során kialakult jó hangulatot. Összességében a képzést hasznosnak tartották.

2. TISZTSÉGVISELÕ II. � ÁGAZATI ÉRDEKEGYEZTETÉS, ÁLTALÁNOS 
KOMPETENCIAFEJLESZTÉS 
A TÁMOP program elsõ félévi képzéseinek befejezõ tréningje a tagszervezeti vezetõk, elnökök,
ágazati szakszervezeti tisztségviselõk részére megtartott Tisztségviselõ II. képzés volt 2014 június
13.-án. A képzésre Siófokon a Vértes Hotelben került sor. A képzésen a célcsoport számára fontos
témakörök kerültek a fókuszba. 

Az elsõ nap képzõ intézménye:                            
trénerei: Adorjáni Mária, a Komárom Megyei Ergonómiai Tanácsadó KKT ügyvezetõje

Dr. Nemeskéri Gyula, az Ergofit Kft ügyvezetõ igazgatója
A TÁMOP programban tervezett két napos képzésnek az elsõ napján az általános kompetenci-
afejlesztés keretében a hatékony kommunikáció, a mások meggyõzése témakörök feldolgo-
zására került sor.
A témakörök hasonlóak voltak az elõzõ tisztségviselõk részére megtartott képzések témaköreivel,
a feldolgozás, a kifejtés mélysége azonban eltérõ volt, mivel a képzésen résztvevõk érdekképvise-
leti, érdekvédelmi munkájának sajátosságai, tapasztalatai alapján az ágazati szakszervezeti
munkára vonatkozó következtetések levonására is sor kerülhetett.
A trénerek � figyelembe véve az elõzõ tisztségviselõi képzések tapasztalatait � olyan feladatokat
hoztak a képzésre, amelyek feldolgozásával a gyakorlatban is alkalmazható következtetések lev-
onására nyílt lehetõség. A feladatok megoldása során elõjött az eredményes feladatmegoldá-
sokhoz az információk megosztásának, illetve az együttmûködésnek a fontossága. A trénerek
célja az volt, hogy maguk a résztvevõk átéljék az együttmûködés során közös problémamegoldás
sikerét. A résztvevõk jól fogadták a feladatokat, és közösen felszínre hozták a feladatok megoldásá-
val azokat az üzenetek, amelyek szakszervezeti munkájukban jól alkalmazhatók.

A résztvevõk nyitottsággal, érdeklõdéssel fogadták a programot és aktívan, konstruktívan vet-
tek részt a közös munkában.

A második nap képzõ intézménye:            
az oktató Kisgyörgy Sándor, az ÉTOSZ Egyesülés igazgatója
A képzés célja az volt, hogy a célcsoport számára releváns ismereteket biztosításon a szociális
partnerség funkciójáról, szereplõirõl, tartalmáról szintjeirõl és intézményeirõl. 
A képzés során elsajátított ismeret, kialakított készség, képesség, kompetencia
A képzésen résztvevõ képes

1. Ismertetni, hogy mely törvények, szabályok határozzák meg a munkavilágának szereplõit
és kapcsolatuk szabályait

2. ismertetni az érdekegyeztetés háromszintû rendszerét, szereplõit és intézményeit 
3. megtalálni az Mt. kollektív munkajogra vonatkozó egyes rendelkezéseit, és az egyes ren-

delkezéseket példákkal magyarázni
A képzésen résztvevõk minden esetben tanúsítványt kapnak, amely kiadásának feltétele a
képzésen hiányzás nélküli részvétel.
A projekt segítségével további megvalósuló képzések:

RENDEZVÉNYEK:
1. A munkavállalói érdekvédelem - MOZGÓSÍTÁS KONFERENCIA
A Konferencia 2014. június 20.-án, Siófokon került megtartásra, az alábbi témákkal és elõadókkal:
Elõször Téglás József köszöntötte a résztvevõket, ismertette a nap programját és nyitotta meg a kon-
ferenciát
Mindezek után Dr. Kiss Mihály tartott elõadást: �Tüntetés � demonstráció, gyûlések � nagygyûlések.
A mozgósítás munkajogi szempontból� címmel. 
Õt Fiedler Péter LIGA Szakszervezetek sajtóért és kommunikációért felelõs munkatársa követte, aki
nagyon jó hangulatú, mégis rengeteg hasznos információt tartalmazó elõadásában gyakorlati sz-
ervezési tapasztalatokról beszélt a LIGA országos és helyi demonstrációiról.
dr. Szilágyi József EVDSZ Elnök Úr a mozgósítási tapasztalatokról, elemzésekrõl beszélt ágazati szin-
ten, majd ebéd után Csanádi József  BDSZ  Alelnök is bemutatta az õ tapasztalatait.
Mindezek után tagszervezeteink is beszámoltak a helyi szintû mozgósítási gyakorlatokról:
Dombi Jenõ DÉMÁSZ Szakszervezet Elnök
Berkes Sándor Mûszakos Dolgozók Érdekvédelmi Szervezete Elnök
Pinczés Ernõ Tiszántúli Villamosenergia-ipari Szakszervezet Elnök
Végezetül Dr. Kiss Mihály foglalta össze a konferencián elhangzottakat, és egy kötetlen beszélgetés
keretében fogalmazódtak meg ajánlások és került sor további tapasztalatcserére. 
A projekt segítségével további megvalósuló konferenciák:

A projekt finanszírozásában 10.000 példányban elkészült, TAGSZERVEZÉS elõsegítése érdekében egy
az EVDSZ-t és a szakszervezeti tagság elõnyeit bemutató szórólap, amely megtalálható Tagszaksz-
ervezeteinknél, valamint letölthetõ honlapunkról (www.vd.hu/TAMOP) .
Részletes információ, a lezajlott események anyagai megtalálhatóak az EVDSZ honlapján
(www.vd.hu/tamop), valamint az aktualitá-
sokról (képzések, konferenciák, események,
stb.) beszámolunk a facebook oldalunkon is.
Érdeklõdjön a helyi Szakszervezeti
Vezetõjénél! 

Készítette: Tóth Andrea T.
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Tisztelt Pénztártagjaink!
Kedves Olvasó!
Engedjék meg, hogy röviden tájékoztassuk Önöket Pénztárunk éves munká-
járól és elért eredményeirõl.

A VITAMIN Egészségpénztár taglétszáma jelenleg 23 423 fõ, a pénztári tar-
talékok 2013. évi együttes záró egyenlege, azaz a Pénztár vagyona 2,9 Mrd
Ft. Ezek alapján elmondhatjuk, hogy a mûködési tartalékaink, abban az eset-
ben, ha a Pénztárnak nem keletkezne bevétele, további 2 éves zavartalan mû-
ködést tenne lehetõvé, mely a maximálisan költséghatékony mûködésnek kö-
szönhetõ. Kiemelkedõ eredményünknek tartjuk, hogy Pénztárunk 2013. év-
ben 59,22 Ft mûködési költség ráfordítással nyújtott 1.000 Ft szolgáltatást
tagjai részére, míg a pénzügyi Felügyelet adatai szerint az egészségpénztá-
ri szektorban ennek átlaga 81,86 Ft. A konzervatív befektetési politikánknak
köszönhetõen tagjaink megtakarításai nem veszítettek értékükbõl, a Pénz-
tár az inflációt 2,8 %-kal meghaladó, 4,5 %-os hozamot realizált.

A szerzõdött szolgáltatóink és munkáltatóink köre évrõl évre bõvül, mára több
mint 9 000 szolgáltatói telephellyel állunk kapcsolatban, melybõl 8 070 kár-
tyaelfogadó-hely is egyben. Szerzõdött munkáltatói partnereink száma 2013.
év végén 765.

A 2014. május 27-én megtartott Küldöttközgyûlés határozataiban egyhangú-
an fogadta el az 

l Igazgatótanács és az Ellenõrzõ Bizottság beszámolóját a testületek 2013.
évi tevékenységérõl,

l a Pénztár 2013. évi Beszámolóját,
l a Pénztár 2014. évi és a 2014-2016. évekre vonatkozó hosszú távú pénz-

ügyi tervét,
l az Alapszabály javasolt módosításait,
l valamint jóváhagyta az elõzõ Küldöttközgyûlés óta kötött munkáltatói

szerzõdéseket.

Büszkén mondhatjuk, hogy a VITAMIN Egészségpénztár a változó gazdasá-
gi és jogszabályi körülmények ellenére 2013-ban is eredményes évet zár-
hat, mely nagy részben köszönhetõ tagjaink, valamint a szerzõdött munkál-
tatók és szolgáltatók töretlen bizalmának és együttmûködésének.

A Pénztár vezetésének kiemelt célja a mûködési feltételek folyamatos fej-
lesztése, az informatikai rendszer biztonságos üzemeltetése, a belsõ szabá-
lyozás megfeleltetése a törvényi és felügyeleti elvárásoknak. Ennek érdeké-
ben a Pénztár független külsõ szakértõk bevonásával felülvizsgálta szabály-
zatait, informatikai rendszerét. A szakértõi vélemények alapján az IT intéz-
kedési tervet fogadott el, melynek elsõ, 2013. december 31-ig tartó szaka-
szában megtörtént a pénztári informatika fejlesztõi, üzemeltetõi és ellenõr-
zõ funkcióinak szétválasztása, közelítve ezzel a banki informatikával szem-
ben támasztott COBIT elvárásokhoz. Az évváltással egy idõben � biztonság-
növelõ intézkedés keretében - megtörtént a szerverek szerverparki kihelye-
zése. 2014-tõl a Pénztár új ügyviteli szoftvert használ. Az átállás zökkenõ-
mentesen valósult meg, amely jól példázza az informatikai megbízott hoz-
záértését, a helyi és központi ügyintézõk felkészültségét. A fejlesztés máso-
dik, a szabályzatok aktualizálását célzó szakasza a pénztár Alapszabályának
küldöttközgyûlési jóváhagyásával zárult le. A pénztár 23 szabályzatot aktu-
alizált, illetve dolgozott ki a mellékletekkel együtt, ezzel egyidõben megújí-
totta és online kitölthetõvé tette az összes nyomtatványát. A minõségi mû-
ködés fenntartása érdekében az IT visszatérõen auditáltatni tervezi az infor-
matikai rendszert, a szabályzatok megfelelõségét és a szabályszerû mûkö-
dést. Mindezen intézkedések nem titkolt célja a hagyományosan jó, bírság-
mentes mûködés- és a pénztári szolgáltatások bõvítési lehetõségének biz-
tosítása. 

Ezúton szeretnénk a Vezetõség és a Munkatársaink nevében megköszön-
ni, hogy a 2013. évben is Pénztárunkat választották.

A Pénztár vezetõ testületei és alkalmazottai továbbra is - a tagi érdekeket
maximálisan szem elõtt tartva � azon dolgoznak, hogy a Pénztár az elkövet-
kezendõ években is zavartalanul mûködhessen és megõrizzük tagjaink elé-
gedettségét.

További bizalmuk reményében kívánunk Önöknek és Kedves Család-
juknak kellemes nyári pihenést!
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SPÓROLJON AKÁR ÉVI 100.000 FORINTOT
TÖBB MINT 1100 EDC ELFOGADÓHELYEN!

WWW.EDC.HU

Könnyen megközelíthetõ helyszín
Hozzánk az elõadók és a résztvevõk is könnyen eljutnak. Az M7-es
autópályától mindössze 5 perc távolságra a meghívottakat kellemes,
természetközeli hangulat várja. Zárt, biztonságos parkolás!

Tágas konferencia- és szekciótermek
10-200 fõ befogadására alkalmas, természetes megvilágítású, technikailag
jól felszerelt termek az Ön igényei szerint berendezve.

Kávészünetek és ebédajánlat - az Ön rendezvényére szabva!
Néhány kávészünetre, többfogásos ebédre vagy gálavacsorára lenne
szüksége? Étel- és italajánlatunkat az Ön választása szerint állítjuk össze.
Kedvezõ árú menüajánlataink házi specialitásokat is tartalmaznak.

Kellemes feltöltõdés a tréning után
A tréningek levezetéseként ajánljuk a résztvevõknek wellness centerünket,
hogy kipihenjék az egész napos oktatás okozta fáradalmakat, hogy testük
és szellemük is megnyugodjon, feltöltõdjön!

Konferencia, tréning és oktatási helyszín Siófokon

További információ, valamint terem- és szobafoglalás: Tóth Zsuzsanna, Vértes**** Konferencia 
és Wellness Hotel H-8600 Siófok, Batthyány utca 24. Tel: +36 84 312 422; Fax: +36 84 310 457

A kedvezményekrõl tájékozódjon 
az EVDSZ honlapján (www.vd.hu)!

Hotel***+Panoráma Balatongyörök, Petõfi u.5.
Tel/Fax 83/349-524; 30/552-1632

email: info@hotelpanorama.hu web: www.hotelpanorama.hu

Althon Hungary
Kft. � Telenor

Kedvezményes 
telefon
flotta elõfizetés, 
készülék vásárlás

A 
kedvezményekrõl
tájékozódjon az
EVDSZ honlapján

(www.vd.hu)!

A kedvezményekrõl tájékozódjon az EVDSZ honlapján (www.vd.hu)!

Milyen elõnyökkel jár a szakszervezeti tagság? Beleszólási lehetõséget érdekeid érvényesítésébe! Ezen túl évente tízezreket lehet spórolni az EVDSZ tagsággal és ezt igazoló tag-
kártyával! A tagkártya révén, a kedvezmények csak az EVDSZ tagjai számára jelentenek elõnyt! 
EVDSZ tagok számára igénybe vehetõ kedvezményes szolgáltatások:Részletes tájékoztatás a www.vd.hu oldalunk Szolgáltatások menüpontjában, valamint tagszervezeteinknél. Fõbb partnereink:
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Honlap: www.hsb.hu 
Telefon: 
Budapest 20-80-44444,
Hévíz 30-626-6044, 
Mátrafüred 70-944-9694
Kedvezmény mértéke: 15%

A High-Tech Sportok Bázisai há-
rom helyszínen � Budapest (Nor-
mafa), Hévíz és Mátrafüred � várják
tagjainkat izgalmasabbnál izgal-
masabb programlehetõségekkel.

EVDSZ augusztus 1-tõl
igénybe vehetõ, 

folyamatban lévõ 
szolgáltatási szerzõdések

EVDSZ augusztus 1-tõl
igénybe vehetõ, 

folyamatban lévõ 
szolgáltatási szerzõdések

PRAKTIKER 
Partner Program

2014-ben
A Praktiker Barkácsáruház közölte az összes magyarországi áruházában
2014-ben kedvezményes vásárlási idõpontokat. A kedvezményt
kizárólag az tudja igénybe venni, aki a PRAKTIKER-ben felmutatja az
EVDSZ tagsági igazolványát az érvényes matricával az idei évre.

Az áruházakban az adott
idõpontban megvásárol-
ható termékek � az akciós
termékeken kívül � vételára
kedvezményes (-10%)

Elkövetkezõ idõpontok:
l 2014. augusztus 29-30-31.
l 2014. szeptember 26-27-28.
l 2014. október 24-25-26.
l 2014. november 28-29-30.
l 2014. december 19-20-21

Cím: 7030 Paks, Szent István tér 2.
Telefon: 75/530-600
Fax: 75/530-610

Bõvebb információk, tájékoztatás
szolgáltatásainkról:

erzsebethotelpaks@npp.hu
www.erzsebethotelpaks.hu
https://www.facebook.com/

erzsebetnagyszalloda 

Bõvebb tájékoztatás a kedvezményes
szolgáltatásokról az EVDSZ honlapján
a Szolgáltatások menüpontban 
található hamarosan!

ÚJ! ÚJ!

ÚJ!ÚJ!

ÚJ!

ÚJ!
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Lassan végére ér az egy évvel ez-
előtt a szakszervezet által indított
program, az egészségbiztosítás be-
vezetése az MVM csoportban. Ezt a
2013. évi csoportszintű bér és szo-
ciális megállapodásban kezdemé-
nyeztétek, melyre - mint emlékez-
hetünk - elég későn, egy nyári tün-
tetés után került sor.

� Nehéz, vagy inkább csak hosszú
meccs volt? Szerinted, miért támo-
gatja az egészségbiztosítás bevezeté-
sét a munkáltató?

� Inkább hosszú és érdekes. Eltelt közel
egy év, sok szakértõi bizottsági munká-
val, melyben szintén részt vettünk (szak-
szervezet, illetve ÜT képviseletében:
Lõrincz László, Téglás József, Lázár Ró-
bert és jómagam), s elmondhatjuk, a
munkáltatói oldallal folyamatos, korrekt
kapcsolatban, �jóízû� közös munka folyt.

Az egészségbiztosítás a 2014. évi cso-
portszintû bérmegállapodásban konk-
rét megerõsítést nyert.

Fontos az is, hogy végül ez a többlet-
szolgáltatás nem érintette egyik, koráb-
ban megszokott pénztári befizetést sem.
Az is lényeges, hogy a munkavállalónak
az alapszolgáltatásért nem kell fizetni.
Büszkén mondhatjuk, Magyarországon
az MVM csoportra nézve messze a leg-
jobb ár/érték arányú egészségbiztosítá-
si szolgáltatást értük el. Az is fontos, hogy
a munkavállalók lehetõséget kaptak csa-
ládtagjaik bevonására is. Remélem, az
embereket nem kell gyõzködni, hogy fo-
gadják el a szolgáltatást, hiszen nekik ez
nem kerül pénzükbe, és az egészségüket
szolgálja. Bár tudok olyanról, aki koráb-
ban nem fogadta el az önkéntes nyugdíj-
pénztári befizetést a munkáltató részé-
rõl � azóta megbánta.

Személyes megítélésem, hogy a szak-
szervezet eredményesen tárgyalt, jó
munkát végeztünk. Itt az újabb bizonyí-
ték, érdemes szakszervezetet építeni, ér-
demes érdekérvényesítõ munkát végez-
ni!

� Milyen tényleges igény lefedését je-
lenti az egészségbiztosítás? Néhá-
nyat felsorolnál abból a kedvez-
ménybõl, ami fontos lehet?

A megállapodásban meghatározott szol-
gáltatóhoz tartozó magánklinikákon

korlátlan járóbeteg-ellátást biztosít vala-
mennyi ambuláns (járó beteg) szakág-
ban, folyamatosan.

Mellõzi a várólistákat, fejlett diagnosz-
tikai eszközös (CT, MRI) vizsgálatokra
sem kell heteket, hónapokat várni.

Nincs szükség orvosi beutalóra a vizs-
gálatokhoz a rendszeren belül.

Az Ügyfélnek az egészségügyi szolgál-
tatókhoz történõ eljuttatásával kapcso-
latos utazási költségeken kívül egyéb
költsége nincs.

A biztosítási csomag évi egyszeri pre-
venciós vizsgálati sort is tartalmaz, ami
az idejekorán felismert betegségek di-
agnosztizálása és a hatékony gyógyítás
egyik legfontosabb alappillére.

Az MVM, mint munkáltató részérõl ki-
ment kb. 8 ezer levél a munkavállalók
számára, mely egy tájékoztató az egész-
ségbiztosítás bevezetésérõl. Ez a levél és
mellékletei tartalmazzák tételesen az
igénybe vehetõ szolgáltatásokat.

� Látsz-e lehetõséget abban, hogy ez
a szolgáltatás részévé válik valami-
kor a VKSZ-nek?

� Napjainkban már két társaságcsoport-
ban, elsõként az E.ON-ban, másodikként
pedig az MVM csoportban kerül ez a
szolgáltatás bevezetésre. Konzultációk
folynak arról, esetleg ez máshol is sorra
kerül az iparágban. Remélem, hogy né-
mi eltérésekkel, de végül az iparágra jel-
lemzõ lesz ez a szolgáltatás, és a három
pénztár mellé felsorakozik az egészség-
biztosítás is.

Ha nem is a VKSZ-ben, de az iparági
kultúra részeként elterjedté válhat.

� Az MVM TSZSZ elnökeként és LIGA
társelnökeként is részese vagy az
EVDSZ munkájának. Mint az EVD-
SZ korábbi Elnöke, a Szövetségi Ve-
zetés és az Elnökség jelenlegi tagja,
hogyan értékeled az elmúlt fél évben
elvégzett munkát?

� Az EVDSZ kongresszust követõen egy
sor kérdés megoldása sikerrel járt, s úgy
vélem, az új vezetést � akiket személy
szerint korábban a tagság más pozíció-
ban már megismert �, a választók jól fo-
gadták. Mind a beilleszkedés, mind a

székhelyváltozás többlet feladatokat is
rótt a vezetõkre.

Országos szinten kicsit a béna kacsa
idejét érjük, hiszen a politikai választá-
sok miatt nem a konkrét ügyek megol-
dása volt napirenden, hanem a kam-
pány.

Mára már ezen is túl vagyunk, s rövi-
desen jönnek a munkás hétköznapok,
melyeken lesz mirõl bõven egyeztetni.
Nyugdíjrendszer átalakítása, Munka
törvénykönyve, sztrájktörvény, ener-
giapolitika aktualizálása, egy sor fel-
adat.

A konkrétságot tekintve nem lennék
objektív, ha egy fontos döntést ne emlí-
tenék, mely szokatlan módon a kam-
pány közepén került terítékre, ez pedig
a Paks II. Ezt a fejlesztést az EVDSZ ko-
rábban is támogatta, a következõ évek a
konkrét megvalósításról fognak szólni.
Sok nyitott és meghatározó kérdés fel-
röppent, melyek alapvetõen befolyásol-
hatják a szektor életét, s ezzel együtt a
szakszervezeti munkát. Esetleges repri-
vatizáció, nonprofit szolgáltatás és rezsi
csökkentés, mind súlyos szavak és gon-
dolatok.

� Ma a tagságot, és talán mindenkit,
aki hall a szakszervezetrõl az a kér-
dés izgatja, hogy hogyan tovább a
konföderációs és ágazati együttmû-
ködés kérdésében?

� Szerintem a tagot inkább az eredmé-
nyek érdeklik, de nyilvánvaló, akik job-
ban odafigyelnek, azokat foglalkoztatja a
feltett kérdés is. A villamosenergia-ipar
már régóta példát mutat az ágazati össze-
tartozás és összefogás kérdésében. Egy
szövetség vagyunk. Most építenek ha-
sonlót a vasutasok.

Számunkra az új, szinte még ki sem
mondott kihívás: új minõségû együtt-
mûködés kiépítése a közszolgáltatás ha-
sonló ágazataival, mint a víz- és a gázszol-
gáltatás és a hulladékfeldolgozás. Erre
nyugati példák számosan vannak. Orszá-
gos szinten pedig úgy tûnik, kétpólusú-
vá válik a szakszervezeti tevékenység,
mely a korábbihoz képest jelentõs elõre
jutás. Ennek kialakulása azonban még
hosszú hónapok kérdése.

A riportot készítette:
Téglás József

EVDSZ Elnökhelyettes

Beszélgetés Gál Rezsõvel az MVM csoportnál 
kötött Egészségbiztosításról, az EVDSZ-rõl
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2014. február 17-20-ig tartó Bala-
tonfüredi MÉSZ Küldöttek gyűlése
Hatvani Jácintot Ügyvivőnek válasz-
totta. Bemutatása több kollégának
a kérésére történik itt a Forró Drót-
ban is. Jácint légy kedves mondj
magadról valamit!

� Pécsett születtem, 1984. évben. Gyer-
mekkoromat Baranya megyében, Szûr
községben töltöttem. Egyetemi éveim
alatt Pécsett laktam, jelenleg Szekszár-
don élek feleségemmel, dr. Hatvani Bri-
gittával és hat hetes kisfiammal, Hatva-
ni Ábellel. Feleségem a Szekszárdi Járás-
bíróságon bírósági titkár.

A szakközépiskolai érettségit követõ-
en marketing- és reklámügyintézõi ké-
pesítést szeretem, majd a Pécsi Tudo-
mányegyetem Felnõttképzési és Embe-
ri Erõforrás Fejlesztési Karán, Humán-
szervezõ szakon sikeres államvizsgát tet-
tem 2009. évben. Az egyetemi szakmai
gyakorlatomat már a Paksi Atomerõmû
Humánpolitikai Igazgatóságán teljesítet-
tem, és szakdolgozatomat is az erõmû
juttatási rendszerének elemzésébõl ír-
tam �Az ösztönzés elmélete, valamint
gyakorlata a Paksi Atomerõmû Zrt. ösz-
tönzési rendszerében� címmel. Közép-
fokú, �C� típusú német nyelvvizsgával
rendelkezem, és társalgási szinten beszé-
lek angolul, de az angol nyelvvizsga leté-
tele érdekében még tanulmányokat foly-
tatok.

� Hogy kerültél a Paksi Atomerõ-
mûbe, és a MÉSZ-be?

� Tanulmányaim befejezését követõ-
en 2009. év októberében, betanuló
ügyeletes mûszerészként kezdtem dol-
gozni az atomerõmûben. 2010. év óta a
PA. Zrt munkavállalói állományában �D�
mûszakos ügyeletes mûszerész vagyok a
II-es blokkon. 

A MÉSZ-nek erõmûves munkavállaló-
ként felvételem óta tagja vagyok. 2013.
évben az állandó délelõttös szakszerve-
zeti tagok megválasztottak küldöttjük-
nek, ami számomra az aktív szakszerve-
zeti munka kezdetét jelentette: részt vet-
tem az elnökség összes ülésén, tanulmá-
nyoztam a szakszervezet mûködését, ed-
digi tevékenységét, feladatait, és kapcso-
latát a tagjaival. A Küldöttgyûlés 2014. év
februárjában ügyvivõnek választott
meg, amely tisztséget 2014. március 1.
napjától töltöm be. Ügyvivõként segí-
tem a jelenlegi elnök munkáját, részt ve-
szek az elnöki feladatok ellátásával járó
tárgyalásokon, üléseken, rendezvénye-
ken és eseményeken. Véleményezem az
Elnökség és a Küldöttgyûlés döntését
igénylõ tervezeteket, illetve ezekben a
kérdésekben javaslatot is tehetek és te-
szek, továbbá figyelemmel kísérem a
szakszervezet egészének mûködését,
feladatainak megvalósítását. 

Jelenleg minden szakszervezetet érin-
tõ munkában aktívan részt veszek. Ezek
egyike a csoport szintû kollektív szerzõ-
dés szövegének kialakítása, az ezekre irá-
nyuló tárgyalásokon való részvétel. A

munkavállalói oldal érdekeinek
képviseletében tevékenykedem a
Hay munkakör elemzési rendszer
bevezetésében, továbbá részese va-
gyok egy nemzetközi ellenõrzõ
szervezet kialakítását célzó kezde-
ményezés kidolgozásának, amit a
kollektíva �szociális WANO� néven
ismerhet. Ennek a munkának egyik
állomását, a Franciákkal közösen
aláírt javaslatot már a kollektíva is
megismerhette a MÉSZ honlapon
és a Paksi Televízió hírmûsorán ke-
resztül. A szakszervezetek szövet-
ségi szintjén a jelenlegi elnökkel
együtt a váltómûszakos dolgozók
életkörülményeinek javítását célzó
intézkedések bevezetésén dolgo-
zom, részt veszek a szakszerveze-
tek szövetségének ülésein.

� A Küldöttgyûlés februárban
választott meg ügyvivõnek.
Mennyivel több feladatot ró rád
ez a tisztség?

� Ezt a tisztséget azért kaptam meg,
hogy Berkes Sándor a MÉSZ vezetésé-
vel kapcsolatos minden információt át-
adjon nekem, valamint megismertessen
széles körben. A tagság ötlete és kíván-
sága volt, hogy a választások után már
egy felkészült és döntések meghozatal-
ára alkalmas elnök álljon a szakszervezet
élén. Leginkább mentorálásként lehet
ezt elképzelni, ahol engem, mint ügyvi-
võt mentorálnak.

� Az elmúlt idõszakban több EVD-
SZ Vezetõségi Ülésen, konferencián,
oktatáson találkoztunk, lehetõséged
nyílt az ágazatban dolgozó kollégák-
kal megismerkedni. Milyen pozitív
(esetleg negatív) tapasztalatot sze-
reztél?

� Már több szövetségi és cégcsoport
szintû ülésen részt vettem Berkes Sán-
dorral, megfigyelõként, és az utóbbi
idõben többször egyedül, a MÉSZ ta-
gok érdekeinek képviseletében. Az
EVDSZ-ben egy segítõ és összefogó tár-
saságot ismertem meg, akikkel jó
együtt dolgozni. Ezzel szemben egy
ÉKF ülésen, Fluck Benedekkel és a
munkáltatói oldallal szemben már más
a tárgyalási környezet. Szeretem az új
kihívásokat ezért nagy élvezettel ve-
szek részt az üléseken.

Abban a szerencsés helyzetben ér-
zem magam, hogy az EVDSZ-rõl eddig
csak pozitívan tudok nyilatkozni. Na-
gyon jónak tartom, hogy van egy olyan
országos szervezet, ahol a villamos-
energia-iparban dolgozók egységesen
tudják az érdekeiket védeni. A rendsze-
res személyes találkozásoknak, oktatá-
soknak és tréningeknek köszönhetõen
a vezetõség hatékonyan dolgozik
együtt és ez által képes eleget tenni a fo-
lyamatosan változó környezet kihívása-
inak.

� 2015-ben MÉSZ teljes körû vá-
lasztások lesznek. Amennyiben bi-

zalmat szavaznak neked a MÉSZ ta-
gok, milyen célok megvalósítását ter-
vezed?

� A legfontosabbnak tartom, hogy a
munkavállalók érdekeit az elérhetõ legna-
gyobb mértékben képviseljem. A már ki-
harcolt kedvezményeket megóvjam és a
kollektíva igénye szerint bõvítsem. Har-
colni fogok a bérek reálértéknöveke-
déséért, a munkavállalók munkakörül-
ményeinek javulásáért. Szeretném elérni
a munkáltatónál, hogy a mûszakozás na-
gyobb elismerést kapjon, mint jelenleg.

Javítani szeretnék a szakszervezeti

kommunikáción. Úgy gondolom,
mindig van mit javítani a belsõ in-
formáció áramlásán, átadásán.
Nagy hangsúlyt kell fektetni a kül-
sõ kommunikációra is, hisz van
hova fejlõdnie a szakszervezetek-
nek a szervezettség  terén, így a
MÉSZ-nek is. Nagy hangsúlyt sze-
retnék fektetni a szakszervezet és
a tagok közötti kommunikáció fej-
lesztésére, hogy a MÉSZ a tagok
életének része legyen, segítse és
támogassa tagjait az élet és a mun-
kavégzés lehetõ legtöbb területén.

Célként tûztem ki, hogy a
MÉSZ felépítését, struktúráját ra-
cionalizálom. Szükségét látom lét-
rehozni egy olyan szervezeti fel-
építést, amelyik könnyen és gyor-
san reagál minden felmerülõ
problémára.

Szeretném a nemzetközi kap-
csolatainkat tovább ápolni, illetve
elmélyíteni, a lehetõségekhez mér-
ten tovább bõvíteni, hiszen így

más országok munkavállalóitól szerez-
hetünk hasznos tapasztalatokat, példá-
kat. Folytatni szeretném a már megkez-
dett munkát a francia testvér szakszerve-
zettel, és létrehozni azt a szervezetet,
ami ellenõrzi az atomerõmûveket hu-
mán biztonság szempontjából. 

� Köszönöm a válaszaidat, sok si-
kert kívánunk a további munkád-
hoz és céljaid megvalósításához!

A riportot készítette:
Tóth Andrea T. és Berkes Sándor

Hatvani Jácint a MÉSZ ügyvivõjének bemutatása

Tisztelt Szakszervezeti Tagok!
Kedves Barátaink!

Szomorú és fájdalmas hírt tudtunk meg a
napokban. Az EVDSZ volt elnökhelyettese, 

Petke László barátunk 
� hosszan tartó betegség után � elhunyt.

Elvesztettünk egy barátot, 
egy munkatársat, egy EMBERT!

Szeretõ családja fájdalmát átvállalni nem tud-
juk, de bízunk abban, hogy a kollégái, a szak-
szervezeti közösségünk és a barátok szerete-

te enyhítheti a gyászban élõk fájdalmát.

Igazi, közösségi EMBERT veszített a szakszervezeti mozgalom 
és a közösség, amiben élt!

Barátunk!
Mi tudjuk, hogy életed nem volt hiába való!

Köszönjük Laci!
Az EVDSZ barátsággal és szeretettel emlékezik rád!

A gyász napjait éljük, ami hallgatásra készteti azokat, 
akik szívbõl emlékeznek!

(A végtisztesség helyszínérõl és idõpontjáról az EVDSZ irodáján lehet 
tájékoztatást kérni � a 06 1 202 1092 telefonszámon!)
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Az eddigi évekhez hasonlóan
idén is megrendezésre került
az Ifjúsági Tagozat üzemláto-
gatása. 

Új vezetõségi tagként elõször tapasztalhattam meg,
hogy egy program szervezését mennyi elõkészület és
milyen hatékony csapatmunka elõz meg.

A szervezésnek köszönhetõen 2014. 07. 10-én, reggel
10:00 órakor az ifjúság Gyõrben gyülekezett, ahol az Au-
di Hungária Motor Kft. motorgyártását, illetve prés- és ka-
rosszériaüzemének megtekintését tûzte ki célul. 

Elõször egy prezentációt tekinthettünk meg, mely ösz-
szefoglalta az AUDI AG Konszern és a Magyarországi Kft.
múltját, küldetéstudatát, eredményeit, célkitûzéseit, illet-
ve felhívták figyelmünket a gyár területén kiemelten java-
solt magatartásra. 

Az elõadást követõen két csoportot alakítottunk ki. Az
elsõ turnus megtekinthette, hány csavart kell meghúzni
és milyen sokrétû ellenõrzésen kell átesnie egy, az AUDI
AG és Volkswagen Konszern más telephelyeire szállított
motornak. A túra során több, a foglalkoztatással kapcso-
latos információt is megosztottak velünk, mint például: a
gyártásban csak szakképzett autószerelõt alkalmaznak,
betanított munkást nem. 

A másik csoport busszal indult a prés- és karosszéria-
üzem látogatására, hiszen a gyár alapterülete megközelí-
ti a 400 hektárt. Megítélésem szerint sokkal érdekesebb
és látványosabb volt a túra, hiszen láthattuk, miként készül
el az alapanyagokból, különbözõ robotok, valamint mini-
mális manuális munka segítségével az Audi TT Coupé, TT
Roadster, A3 Limousine vagy egy A3 Cabriolet. Miután a
csapatok mindkét területet végigjárták egy közeli étte-
remben ebédelhettek meg.A délután folyamán 15 fõnek
lehetõsége nyílt a Gönyûi Erõmû megtekintésére, az ott

szerzett élményekrõl Papp Róbertet (Mátrai Erõmû) kér-
deztem: �Megérkezve az erõmû portájához a biztonsági
szolgálat munkatársai fogadtak minket, ismertették ve-
lünk, hogy az erõmûbe való belépés elõtt balesetvédelmi
oktatáson kell részt vennünk. A balesetvédelmi oktató-
film megtekintése után tesztet töltöttünk ki, melyben az
oktatófilmben elhangzottak megértését ellenõrizték. Az
erõmûben kedves fogadtatásban részesültünk, kávé, tea-
sütemény fogyasztása közben kaptunk tájékoztatót az
erõmû felépítésérõl, villamosenergia-rendszeren belüli
szerepérõl, gazdasági helyzetérõl. Az ismertetõ után végig-
kísértek minket az erõmûvön, ahol az alkalmazott tech-
nológiákkal testközelbõl ismerkedhettünk meg. Külön
köszönöm a gönyûi kollégáknak a szívélyes fogadtatást,
hogy minden kérdésünkre szívesen válaszoltak, és töre-
kedtek szakmai kíváncsiságunk maximális kielégítésére.�

Ezúton is szeretnénk megköszönni a szervezők-
nek, hogy ezt a szép, élményekben gazdag napot
együtt tölthettük.

Egy csapat 
vagyunk!

Ahogyan már korábbi cikkünkben is írtuk, az ifjú-
ságtól érkezett megkeresésekre, megrendezésre
került egy önköltséges, kötetlen hétvége Király-
réten (2014.06.20-21-22.). 

A meghirdetést követõen hamar el is fogytak a férõhe-
lyek, ami már elõre sejtette az összejövetel sikerét. Az ipar-
ágban dolgozó fiatal kollégák ezen a találkozón meg-
erõsíthették ismeretségüket, együtt élvezhették a csodá-
latos környezetet, a tiszta levegõt.

A hétvégén részt vettek az ELMÛ, a Mátrai Erõmû, az EDF
DÉMÁSZ, a VKDSZ (Vízügyi Közszolgáltatási Dolgozók
Szakszervezeti Szövetsége) és a BDSZ (Bánya- és Energia-
ipari Dolgozók Szakszervezete) fiatal dolgozói, valamint kö-
reinkben tudhattuk az EVDSZ Elnökségébõl a DÉMÁSZ
Szakszervezet vezetõelnökét, Nagy Sándort is. Pénteken, ér-
kezést követõen a vacsoraasztalnál mindenki újra köszön-
tötte a másikat, hiszen több hónapja nem volt módunk sze-
mélyesen találkozni. Miután mindenki jóllakott, kezdetét vet-
te a reggelig tartó jókedv és bulizás. Másnap szabad prog-

ram következett, ki az alvást, ki a hely adottságait kihasznál-
va, a túrázást, esetleg kisvasutazást, ki a medencében való
fürdõzést választotta. Estére ismét buli kerekedett kitûnõ
hangulattal, ám kissé fáradtabban. Vasárnap a csapat érzé-
keny búcsút vett, de a nyár még sok együtt töltött percet
tartogat, hiszen idén augusztus elseje és harmadika között,
Balatonlellén megrendezésre kerül az Ifjúsági Találkozó,
melyrõl szintén tájékoztatást adunk.

Szeretnénk megköszönni az Elektromos Szakszerve-
zetnek, hogy a találkozó létrejöttét egy busszal támogat-
ta, amellyel jelentõsen megkönnyítette az oda-, illetve
visszautazást.

Minden programunkra várjuk a villamosenergia-ipar-
ban dolgozó fiatalok jelentkezését! A jó hangulat és a hasz-
nos idõtöltés garantált.

A cikkeket írta: Deák Dóra
(EDF DÉMÁSZ, EVDSZ IT Vezetõségi tag)

VIFI üzemlátogatás
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ADÉSZ Részközgyûlés 2014. május 28.ADÉSZ Részközgyûlés 2014. május 28.
Az MVM PA Zrt. Tûzoltólaktanya elõadó-
termében tartotta az ADÉSZ idei Rész-
közgyûlését, az alábbi napirendekkel:

1. Beszámoló az ADÉSZ 2013. évi
munkájáról

2. Az ADÉSZ 2013. évi pénzügyi tel-
jesítése (Mérleg elfogadása)

3. A FEB tájékoztatója
4. Alapszabály elfogadása
5. Tisztségviselõk választása
6. Egyebek
Néber Tibor elnök, a korábbi évekhez

hasonlóan elsõként az ADÉSZ elmúlt évi
szervezeti tevékenységérõl, a progra-
mokról, rendezvényekrõl és a szervezet
kapcsolatairól adott tájékoztatást, ki-
emelve a fõbb témákat, eseményeket.
Beszélt a bértárgyalások elhúzódásának
okairól, a bérmegállapodásért tartott de-
monstrációkról, melyeken részt vettek
szervezetünk képviselõi is, valamint a
helyi KSZ módosításokkal és a cégcso-
port szinten egységesített munkaszer-
zõdésekkel kapcsolatos komoly egyez-
tetésekrõl. Örömmel elevenítette fel a
Majális és a nyári családos kirándulás ösz-
szekovácsoló élményét. 2013-ban is
megtartottuk szokásos éves találkozón-
kat a Sepsiszentgyörgy központú romá-
niai szakszervezet képviselõivel. Immár
15 évre visszatekintõ kapcsolatunk a

szakmai tapasztalatcserén túl a kultu-
rális értékek, személyes barátságok
ápolását is jelenti. Fontos esemény volt
az EVDSZ novemberi tisztújító kong-
reszszusa, melyen küldötteink is részt
vettek, ahol döntés született az EVDSZ
vezetõségének személyi változásairól.

A második napirendi pontban ismer-
tette az elmúlt évi bevételek és kiadások
alakulását, a megváltozott szabályozások
miatt csökkent bevételek, a befizetési
kötelezettségek teljesítése és a lehetsé-
ges megtakarítások tükrében. Hangsú-
lyozta, hogy továbbra is törekedni kell a
bevételek növelésére és a kiadások csök-

kentésére.
Ezt követõen a Felügyelõ Bizottság ve-

zetõje beszámolt a bizottság éves ellen-
õrzési tevékenységérõl, melynek során
az elõírásoktól való eltérést, hiányossá-
got nem tapasztalt.

A 2014. március 15-tõl hatályos új Pol-
gári Törvénykönyv, valamint a 2011-ben
elfogadott, s azóta többször módosított
Civil törvény rendelkezései az Alapsza-
bályunk megújítását tették szükségessé.

Az új Ptk. irányelvei-
hez igazodó, az el-

nökség tagjaival
és a küldöttekkel
egyeztetett, és a
részközgyûlés elé
terjesztett Alap-

szabályt a részköz-
gyûlés elfogadta.

Az elfogadott Alapsza-
bályban meghatározott szervezeti fel-
építésnek megfelelõen a jelenlévõk
alkotta Közgyûlés megválasztotta a 11
fõbõl álló Elnökség elnökét, elnökhe-
lyettesét és tagjait, valamint az 5 fõs
Felügyelõ Bizottság elnökét és tagja-
it (az Elnökség és a FEB névsora a mel-
lékletben olvasható). Továbbá
Markotán Károlyt � aki korábban
szervezetünk elnöke, majd társelnö-

ke volt � tiszteletbeli elnökké választot-
ta meg, ezzel ismerve el a szervezet ér-
dekében kifejtett több évtizedes kiemel-
kedõ munkáját.

Majd az egybegyûltek elõtt Néber Ti-
bor ünnepélyesen átadta Markotán
Károlynak �A LIGA Szakszervezetek 25
éve� címû 2013-as jubileumi kiadvány
Gaskó István, a LIGA elnöke által ré-
szére dedikált példányát, melyet az ün-
nepelt meghatottan vett át.
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Az E.ON csoport az egész országban
nagy hangsúlyt fektet a szolgáltatási
területen lévõ közösségek kezdemé-
nyezéseinek felkarolására, akár a
mûvészetek, helyi események,
sport vagy társadalmi ügyek terén.
2014-ben is számos nyári progra-
mot, eseményt támogat, így a
VinCE Balatont, a Gyõrkõcfesztivált
Gyõrben, a Délibáb Terepfesztivált
a Hortobágyon, a Debreceni Virág-
karnevált és a MasterCard Balaton
Sound fesztivált is. 

Már nyolcadik alkalommal rendezték
meg idén a MasterCard Balaton Sound
fesztivált Zamárdi szabad strandján, július
10-13. között. A tavalyi nagysikerû E.ON
Hajtóerõmû után az E.ON egy meglepe-
téssel volt jelen ismét a rendezvényen, az-
zal a céllal, hogy a fiatalok közvetlen ener-
giához kapcsolódó élményszerzésén  ke-
resztül hívja fel a figyelmet az újdonsá-
gokra, az okosenergia használatára ott-
hon, az irodában vagy akár a közlekedés-
ben, illetve hogy bemutassa a fenntartha-
tó és környezetkímélõ megoldásokat
ezen keresztül építve a fiatalok ezirányú
tudatosságát. 

Akárcsak az elmúlt két évben, idén is új-
szerû, látványos installációval vett részt az
E.ON a rendezvényen, a fesztivál ideje
alatt különleges közösségi élményekkel
várták a látogatókat. Az E.ON Fun Cityben
található Élménykerekek meghajtásával a
fiatalok az idei évben saját energiájukkal
közösen járultak hozzá az élmények meg-
valósulásához: minden mozdulattal Él-
ményáramot generálhattak. Ha az Él-

ményáramot sikeresen feltöltötték, megle-
põ  kellemes élmények vártak a fesztiválo-
zókra. 

Az élményteremtés mellett a jövõ intel-
ligens energiafelhasználásába is betekin-
tést nyerhettek a látogatók: az E.ON elekt-
romos autói Zamárdiban közösségi taxiz-
tak ingyenesen, a játékokban legjobban
teljesítõk jó idõben az E.ON elektromos
hajóin sétahajózást nyerhettek, ezen kí-
vül a fesztiválozók betérhettek egy "Smart
Home-ba" is, ahol az energia okos felhasz-
nálásával egy innovatív energetikai szaba-
dulós játék részesei lehettek. 

Fentiek mellett ingyenes, napenergiá-
val mûködõ telefontöltési lehetõséggel,
zenével, tánctérrel és további feltöltõdési
lehetõségekkel is kényeztette látogatóit
az E.ON Fun City. 

Ugyanezen a hétvégén az E.ON két
másik helyszínen is szolgáltatott élmé-
nyeket a kikapcsolódni, sportolni, szóra-
kozni vágyóknak.

Csütörtöktõl vasárnapig Balatonfüre-
den a  VinCE Balaton fesztiválon, a Kék-
szalag verseny ingyenes, part menti ren-
dezvényén biztosította az E.ON támoga-
tása az élménydús kikapcsolódást, ahol
számtalan program és a Balatonra jellem-
zõ bor és gasztronómiai kínálat várta az
érdeklõdõket. A gyerekprogramokkal,
koncertekkel, futball világbajnokság-köz-
vetítéssel és a hazai borok legjavával ké-
szülõ fesztiválon nemcsak a parton, ha-
nem a vízen is élményekkel teli progra-
mot kínáltak a szervezõk.

A szórakoztató, könnyed kikapcsoló-
dást adó eseményen is megmutatták:

szakértõk az energetikában és hisznek
az innovációban, a megújulásban. 

A  július 12- i, szombati 11. E.ON Déli-
báb Terepfesztiválnak az E.ON-os jelenlé-
ten kívül még egy közös pontja volt a Ba-
laton Sounddal: az esõ jóvoltából mind-
két helyszínen sárban dagonyázhattak a
részvevõk. Az elmúlt évek tikkasztó hõ-
ségben lebonyolított versenyei után ez is
újfajta élmény volt a versenyzõknek.

A rossz terepviszonyok ellenére több
mint 1800-an álltak rajthoz a különbözõ
versenyszámokban, köztük az E.ON
munkatársak és családtagjaik is, akik 152
sportolni vágyóval gazdagították a neve-
zõk létszámát. 

Ezt a hétvégét megelõzõen, július 4-5-
én ismét fõtámogatója volt az E.ON Hun-
gária csoport a Gyõrkõc fesztiválnak,
ami hetedik alkalommal várta Gyõrben a
megyeszékhely és környéke legkisebbje-
it. Az E.ON az ez évi rendezvényen az
energiatudatosságot és az "okos várost"
igyekezett közelebb hozni a látogatók-
hoz. 

A Gyõrkõc fesztivál remekül illett
azon események és kezdeményezések
sorába, amelyeken keresztül a társaság
szakemberei, önkéntesei felhívhatták a
gyerekek és a családok figyelmét az ener-
giatudatosság, a környezetvédelem, a ta-
karékosság fontosságára. 

A fesztiválon külön programhelyszínt
is adott az E.ON, ahol arról kaphattak az
odalátogatók összefoglaló képet, hogy
milyen módokon válhat Gyõr a közmû-
szolgáltatások tekintetében "okos város-
sá", úgy nevezett smart city  településsé.

És még nincs vége a nyárnak....!

E.ON Fun City - Élmények maximális fordulatszámon
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A Miskolc határában lévő Csanyik-völgy júni-
us 21-én, szombaton adott otthont az
ÉMÁSZ családi napjának. 

A rendezvény nagyszerûen sikerült. Az idõjárás a ke-
gyeibe fogadta az eseményt, a jelenlévõk �megúszták�
a hõséget és a záporesõt is. A családi nap ötletgazdá-
ja Juhász Gyuláné, az ÉMÁSZ szakszervezeti elnöke
volt. 

� Az a cél vezérelt, hogy együtt legyünk, hiszen ösz-
szetartozunk � fogalmazott a tisztségviselõ. � Ennek
jegyében elõször ki kellett választanunk az idõpontot
és a helyszínt. A Csanyik és a Majális park önmagát kí-
nálta, hiszen jól megközelíthetõ, tökéletesen alkalmas
a szabadtéri programok szervezésére, nagy parkoló-
val rendelkezik, ráadásul korábban többször itt tar-
tottuk a Villamos Napot. Társaságunk alkalmazottai
nem is olyan régen rendre azt mondták, hogy az
ÉMÁSZ nagy családjához tartoznak, és azt szerettem
volna elérni, hogy most is ezt érezze minden jelenlé-
võ. Évekkel ezelõtt cégünknek több sikeres rendezvé-
nye volt. Gondolok a nõnapra, a sportnapokra, a Vil-
lamos Napra, a nyugdíjas találkozókra, az évbúcsúzta-
tókra. Ezek vagy megszûntek, vagy jelentõs átalakulá-
son mentek keresztül és a helyüket-szere-
püket nem vették át más események. A csa-
ládi nappal tehát hagyományt akartunk te-
remteni és valami olyat kínálni a szakszer-
vezeti tagoknak és a munkavállalóknak,
amelyre évek múltán is emlékezhetnek.
Örömmel mondom, hogy remek volt a fo-
gadtatása, a kicsiktõl a nagyokig mindenki
nagyszerûen érezte magát. A teljes szerve-
zést-rendezést szakszervezeti bizottságunk
vállalta magára, sokat dolgoztunk, de meg-
érte. A családi napra egyébként igény is
mutatkozott, már csak azért is, mert Buda-
pesten, az Elektromos Szakszervezet
többször tartott már hasonlót, és többször
azt hallottam, hogy ha ott van, akkor nálunk
miért nincs? A Csanyikba bárki eljöhetett, és el
is jött, sok százan voltunk: szórakoztunk, kikap-
csolódtunk, beszélgettünk, barátkoztunk, spor-
toltunk és természetesen ettünk-ittunk. Senki
nem maradt éhesen, vagy szomjasan, ez egy
ilyen programnak a sajátja, a velejárója. Kora es-
te volt már, amikor hazamentünk és a családi
nap végén nagyon jó érzések kavarogtak ben-
nem. Úgy gondolom, hogy ezt folytatnunk kell!     

Õk mondták:
Vélemények a családi napról 

Pásztor István, a szakszervezeti bizottság tagja: 
� Szuper volt! Régen látott arcokkal is beszélgettem.

Mindenki csak felsõfokon szólt a családi napról, amely-
nek van létjogosultsága. Akár tovább is lehet bõvíteni, még
nagyobb szabásúvá tenni, de az is lehet, hogy semmin
nem kell változtatni, minden így jó, ahogyan volt és tör-
tént. A tapasztalatokat nyilván levonja az szb, sokat és sok-
szor fogunk még errõl beszélni! 

vvv
Takács János, a TÜT elnökhelyettese: 

� Ilyen még nem volt! Vitray Tamás, a Magyar Televízió
egykori kiváló riportere hajdan készített egy mûsort, �Sok
van, ami csodálatos� címmel. Nos, a családi nap után ne-
kem ez jutott eszembe. Ez csodálatos volt! Újra találkoz-
tunk, együtt voltunk, mókáztunk, kacagtunk, koccintot-
tunk. Jól éreztem magam és mindenki jól érezte magát, aki
eljött a Csanyikba. 

vvv
Mészáros Sándor szakszervezeti tag:  

� A cég hajdani PR-irodájának vezetõjeként sok ilyen és
ehhez hasonló rendezvény szervezésébõl, rendezésébõl
vettem ki a részem. Most csak gratulálni tudok, szükség
volt erre a családi napra, szükség lesz hasonlókra, mert val-
lom, hogy mindig egy család voltunk és az is maradunk.
Összetartozunk, bármilyen beosztásban, funkcióban,
tisztségben szolgájuk a villamosenergia-ipart. Ennek a fa-
míliának részesei vagyunk! Nagyon jó döntést hoztam,
amikor azt mondtam, hogy nekem a Csanyikban a he-

lyem! Bátorítani akarom az szb-t: jö-
võre, veletek, ugyanitt! 

vvv
Salgó László mûszaki szakértõ: 

� Hazajöttem, és ott voltam a
Csanyikban is. Mentem, mert men-
nem kellett! Elfogadtam a szíves in-
vitálást, és ezt jól tettem. A családi
nap legyen jövõre is, igenis mutas-
suk meg, hogy voltunk, vagyunk, le-
szünk, az idõk végeztéig, mert az
iparág fontos része életünknek. Pon-

gyolán fogalmazok: áram nélkül nincs élet, ezért mi fon-
tos láncszemek vagyunk. Ennek jegyében mutattuk meg
magunkat. 

vvv

A rendezvény lebonyolításában részt vállalt szak-
szervezeti bizalmiak véleménye:  

� Mindent megszerveztünk és mindenkit meghívtunk.
El is jöttek sok százan és valamennyi jelenlévõ megkapta
azt, amit akart. Bebizonyítottuk, hogy jó társaságot, re-
mek közösséget alkotunk. Régen találkoztam ennyi mo-
solygós arccal, ennyi elégedett baráttal, kollégával, hozzá-
tartozóval, vendéggel, érdeklõdõvel. Volt, aki azt mondta,
hogy ez a családi nap a nosztalgia jegyében telt. Nos, ha
erre van igény, ha ez kell, akkor ezt kell csinálni! 

vvv
Urvölgyi József, a szakszervezeti bizottság tagja: 

� Családi nap, családokkal: édesanyákkal, édesapákkal,
gyerekekkel, munkavállalókkal, rokonokkal, miskolciak-
kal és vidékiekkel, más megyébõl érkezettekkel. Jó dön-
tés volt a Csanyik-völgy, mint helyszín, a programok kivá-
lasztása is megfelelõen sikerült. Volt gimnasztikai bemu-
tató, labdarúgás, íjászat, kötélhúzás, szakszervezeti totó,
rajzverseny, arcfestés, csúszda, ugrálóvár, vadasparki láto-
gatás. Az ételek finomak voltak, mindenkinek ízlett a bab-
gulyás, a helyben sütött lepény, a rétes, és utána jól esett
a jó hideg  sör illetve üdítõ. A VDSZSZ ÉMÁSZ Nyrt. Tag-
szakszervezeti Bizottsága vidám napot ígért és ezt be is
váltotta! Gyõri István

Az elsõ családi nap az ÉMÁSZ
szakszervet szervezésében 

Nagy lelkesedéssel indult a szervezés 2014 március-áp-
rilisában. Kollegáimmal együtt igyekeztünk kialakítani
olyan programot, amely � most már úgy gondolom � szí-
vélyes fogadtatásra talált. Számomra különösen a gyerme-
kek öröme nyújtott felejthetetlen élményt. 

Mint megbízott szakszervezeti elnök, az elmúlt egy év-
ben tevékenykedtem. Ilyenkor illik mérlegelni: mi az, amit
jól csináltam és mi az, amiben mondjuk úgy, hogy nem si-
került a megfelelõ megoldást megtalálnom. Mint minden
kezdet, ez a pálya is nehéz annak ellenére, hogy szakszer-
vezeti múltam több mint három évtizedes. Már tudom,
hogy teljesen más egy javaslatról véleményt alkotni és
megint más az szb kialakított véleményét hatékonyan,
mindenki  megelégedésére képviselni. 

Munkám kezdetén igyekeztem a munkavállalóink érde-
kében más szemmel, több lehetõséget és újat nyújtani. Át-
alakítottuk segélyezési rendszerünket, amely az aktív szak-
szervezeti tagságunkat érintette és megítélésem szerint po-
zitív változást értünk el. Szerzõdést kötöttünk egy ügyvédi
irodával, mert olykor szükségünk volt tanácsadásra és kép-
viseletre. Az ESE kapcsán igyekeztem segítséget nyújtani,

hogy minél több lehetõséget igény-
be vehessünk egészségünk megtar-
tása érdekében. 

Tovább fejlesztettük korábban
már bevált akcióinkat: például a be-
iskolázási támogatást, a nõnapot, a
karácsonyi szaloncukor ajándéko-
zást, s ezzel a változtatásoknak csak
a szociális oldalát világítottam meg. 

Az üzemi tanácsválasztáson
szakszervezeti jelöltjeink több
mint kilencven százalékos arány-
ban kaptak bizalmat, s ez az arány
is mutatja szakszervezetünk repre-
zentativitását. 

Az mindig fájó pont a szakszerve-
zeti vezetõ életében, ha akár csak
egy munkavállalóval is, de csökken
a taglétszám. Az aktuális politikai
helyzet társaság-csoportunkat is
érintette, ennek következtében a
költségcsökkentés irányába moz-
dult el a tulajdonosi kör. Az Új uta-
kon, új munkamódszerrel projekt
jelenleg és 2016-ig tervezett átalaku-
lása sajnos a beruházási költségek
csökkentésén túl a bérjellegû szûkí-
téssel is jár. Ennek következménye
a létszám leépítése: 2016-ig várható-

an 50 fõvel csökken munkavállalóink száma, legalábbis ez
a munkáltató kitûzött célja. Nyilvánvaló, hogy úgynevezett
természetes fogyással igyekszünk ezekre a nehézségekre
megoldást találni, ilyen lehet például  az  elnyújtott végkielé-
gítés alkalmazása, ennek a lehetõsége. A munka világában
sajnos a borsodiak helyzete a legnehezebb, mert ebben a
régióban nagyon nehéz új munkahelyet találni. 

A szakszervezetek a társaságcsoport vezetésével 2014
évre vonatkozóan 3%-os béremelésben tudott megál-
lapodni, remélem tagságunk megelégedésére. 

Nagyon szeretném, ha a már kialakult létszámunk nem
csökkenne tovább, hiszen így megõriznénk befolyásun-
kat. A Munka Törvénykönyve változásai a szakszervezet jo-
gosítványait nagy mértékben megnyirbálták, de megíté-
lésem szerint a jónak mondható kollektív szerzõdésben
tudtunk megállapodni. Ez a legfontosabb munkavállalóink
számára, hiszen országos szinten kevés helyen történik
megállapodás és az is nagyon fontos, hogy az ágazati kol-
lektív szerzõdés is hatályban van.   

Meg kell említenem a konföderációt: a Liga szakszerve-
zethez tartozunk és utóbbi a Munka Törvénykönyve mó-
dosításához több javaslatot készül benyújtani. Ennek ré-
sze a korengedményes és a korkedvezményes nyugdíj le-
hetõségének felülvizsgálata. A villanyszerelõink és a más
beosztásokban dolgozók szempontjából is nagyon sokat
jelentene a megállapodás vagy a törvénymódosítás. 

Juhász Gyuláné,
az ÉMÁSZ szakszervezeti bizottságának elnöke

�Együtt voltunk, mert összetartozunk�
TAGSZAKSZERVEZETI HÍREK



2014. július-augusztus 15

Rövid betekintés
a DUVISZ életébe

Milyen az, amikor „semmi
nem történik” a Vért életnél?
A Liszmayer János által vezetett
Oroszlányi Bányász Szakszerve-
zet (OBEDSZ) 2014. július 5-én
családi napot szervezett kb. 1500
fõ részvételével.

Megkezdõdtek az egészségbiz-
tosítási rendszer bevezetéséhez
szükséges munkavállalói és csa-
ládtagokra történõ nyilatkoztatá-
sok begyûjtése. Számos tájékoz-
tatót tartanak az MVM társaság
csoport tagvállalatinál, annak ér-
dekében, hogy a munkatársak
megismerjék a szolgáltatást: a
Spring MVM csoportos egészség-
biztosítást. Tájékoztatóból az is ki-
derül, hogy az MVM Csoporttól
nyugdíjba vonult munkavállalók
részére az egészségbiztosítási jut-
tatás igénybevételének lehetõsé-
ge nyitott.

Közel egy év után, megalakult
2014. július 23-án a Vért Közpon-
ti Üzemi Tanács - a két szakma-
kultúra képviselõi elfogadták az
ügyrendet, ami � szándékuk sze-
rint � biztosítani fogja az együtt-
mûködés lehetõségét. A KÜT ve-
zetését a tisztségviselõk rotáció-
ban látják el. A KÜT tagjai (a Bá-
nyászati tevékenység bizonyta-
lanságait figyelembe véve), az el-
sõ idõszakban Illés Róbert
(Márkushegyi telephelyi ÜT je-
löltje) KÜT elnökké, és Téglás Jó-
zsef (Erõmû telephelyi ÜT, jelölt-
jét) KÜT elnökhelyettesének vá-
lasztotta meg. Javában folynak a
szeptemberi Bányász- és Villam-
osnapi elõkészületek - érdekessé-
ge, hogy a korábbi évtizedes ha-
gyományok ellenére viharos és
ma még nem tudni, hogy milyen
megegyezéssel záruló viták feszé-
lyezik az ünnep elõkészületeit. Tá-
jékoztatott az EVDSZ elnökhe-
lyettese, Téglás József. 

Hagyományainkat õrizve, június 21-én idén is meg-
rendeztük a Családi Erõnapot a Tatabányai Sza-
badtéri Bányászati Múzeum területén. A rendez-
vény célja a munkavállalók és családjaik kötetlen
keretek közötti találkozása, egymás jobb megis-
merése és nem utolsó sorban egy kis kikapcsoló-
dás, sportolás és mozgás volt. Az erõmû dolgozói-
nak életkorát tekintve, szép számban jelentek meg
a gyerekek és már az unokák is.  Minden korosz-
tály számára rendeztünk sportversenyeket. A fel-
nõttek és a nagyobb gyerekek súlylökésben, asz-
talitenisz bajnokságban és sakkversenyben mér-
hették össze erejüket és tudásukat.

Gyermekeknek tájékozódási futóversennyel ké-
szültünk és minden korosztály részére meghirdet-
tük a rajzversenyt. Idén elõször szabadtéri fajáté-
kokkal kedveskedtünk a gyerekeknek - és kiderült,
hogy a felnõttek is legalább annyira élvezték a ha-
gyományos fából készült óriás amõba játékot, a la-
birintust, és más ügyességi játékokat, mint a gye-
rekek. A legkisebbeknek játszószõnyeget terítet-
tünk le. Az alkotókedvûeknek szöszmötölõ sarkot
alakítottunk ki, ahol volt színezés, rajzolás, gyöngy-
fûzés, szélcsengõ és bõrékszer készítés, valamint
egyéb kézmûves foglalkozási lehetõség is. A kicsik
körében nagy sikere volt az arcfestés és csillám- te-
toválás készítésének. Idén is volt állatsimogató. A
gyerekek ismerkedhettek kiskecskével, báránnyal,
vadászgörénnyel és sok apró tollas jószággal.

A tavalyi Egészségpályázatunk kapcsán, ismétel-
ten egészségügyi szûrõvizsgálatot szerveztünk,
vérnyomás, testsúly, koleszterin és triglicerid szin-
tet mért az üzemorvosunk. Ezen kívül bemutatót
tartott a defibrilátor újra élesztõ készülék haszná-
latáról. 

Az ebédet a gulyásfõzõ csapatok lelkes tagjai ké-
szítették, és a sportolásban megfáradt, megéhe-
zett felnõttek és gyerekek alig várták, hogy elké-
szüljön a gulyás. Megteltek a sátor alatti sörpadok
és jó hangulatban zajlott az ebéd. Az ebéd utáni lus-
tálkodást - szerencsére a gyerekek örökmozgó ked-
ve miatt - nem engedhettük meg magunknak, így
rövidesen mindenki talpon volt és kipróbálásra ke-
rültek azok a játékok is, amik nem fértek bele a dél-
elõtti programba.

Rendezvényünk befejezéseként kiosztásra ke-
rültek a sportversenyek helyezettjeinek érmei és
kihúztuk a várva-várt nyertes tombolákat.

Érdemes említenem pár szót még a rendezvény
helyszínrõl. A Tatabányai Múzeum - Bányászati és
Ipari Skanzen évek óta a családi napunk helyszíné-
ül szolgál. A programok közé minden évben beik-
tatunk egy tárlatvezetést - érdemes végigjárni a te-
rületet, a kiállításokat, hiszen minden évben talá-
lunk valami újdonságot. 

Akik ott voltak a Családi Erõnapon, azok nagyon
jól érezték magukat. Reméljük, jövõre ismét együtt
sportol az "erõmû"! BK

Idén új helyszínen, a Pécs melletti Ma-
lomvölgyi tavon rendezték meg a 32. Vil-
lamosenergia-ipari Horgásztalálkozót a
Pannonpower szervezésében. Kiváló idő-
ben, gyönyörű természetvédelmi terüle-
ten izgalmas versenyt hozott a rekordlét-
számú nevezővel lebonyolított találkozó.

Minden eddiginél több, 179 résztvevõ, ebbõl 150
versenyzõ és több mint 400 kiló kifogott hal � szá-
mokkal így összegezhetõ az iparági horgásztalál-
kozó 2014-es rendezvénye, amelyet a pécsi Malomvölgyi ta-
von rendeztek július elsõ hétvégéjén.  Az "A" kategóriában
összesen 45-en, a "B" kategóriában pedig 105-en neveztek
a versenyre, amelyet szombaton és vasárnap délelõtt ren-
deztek meg. Bár a nagy meleg miatt a halak kissé rejtõzköd-
tek a tóban, a horgászok azért nem maradtak zsákmány nél-
kül. A legnagyobb halat Szegleti András, az E.ON Dél-dunán-
túli Áramhálózati Zrt. keszthelyi munkatársa fogta ki: a 6,6

kilogrammos amur mellé az SAG-Hungária Kft. által fel-
ajánlott különdíj is dukált, melyet Fekete Zoltán az SAG-

Hungária vezérigazgatója adott át, aki maga
is a versenyzõk népes táborát növelte .

Az "A" kategóriában a csapatversenyt a
Mátrai Erõmû Zrt. I. csapata nyerte a Paksi
Atomerõmû Zrt. II., illetve I. csapata elõtt.
Ugyanebben a kategóriában az egyéni ver-
senyben Jobbágy Roland (Mátrai Erõmû
Zrt.) diadalmaskodott Schaffer Károly (Pak-
si Atomerõmû Zrt. I. csapata) és Bartha Lász-

ló (E.ON Dél-dunántúli Áramhálózati Zrt., Szekszárd) elõtt.
A "B" kategória csapatversenyében az E.ON Tiszántúli
Áramhálózati Zrt. szolnoki csapata, a Tiszai vagányok bizo-
nyultak a legjobbnak, megelõzve  az E.ON Dél-dunántúli
Áramhálózati Zrt. keszthelyi együttesét, illetve a MAVIR
Zrt. II. csapatát. Ugyanebben a kategóriában az egyéni ver-
senyt Szerencsés Zoltán (E.ON Szolnok) nyerte meg, má-
sodik Melczer Attila (MAVIR II.), harmadik pedig Budai
Máté (Kiskörei Vízerõmû) lett. 

�Ez volt az elsõ horgásztalálkozó, amit mi rendeztünk,
próbáltuk új elemekkel színesíteni ezt a hétvégét. Remél-
hetõleg mindenkinek feltûnt, hogy számunkra fontos volt
a helyszínek esztétikája is, amit a pályakitûzés és a szom-
bat esti vacsora látványa is bizonyított. Bár a verseny lebo-
nyolításában akadtak problémák, amiket tapasztalatlansá-
gunknak tudhatunk be , úgy gondolom, hogy a verseny-
zõk és a kísérõk jól érezték magukat. A mérlegelés közben
mindkét napon a tó feletti repülõgép-modell bemutatóval
szórakoztattuk a versenyzõket, szombaton este pedig lát-
ványos tánc- és küzdõsport-gálával tettük emlékezetessé
a Pécsett töltött napokat� � foglalta össze a versenyen kí-
vüli eseményeket Laisz Péter, a találkozó fõszervezõje. 

Az iparági horgásztalálkozót 2015-ben Pakson rendezik.

Családi Erõnap a Tatabánya Erõmû Kft-nélCsaládi Erõnap a Tatabánya Erõmû Kft-nél

Iparági horgászverseny Pécsett

TAGSZAKSZERVEZETI HÍREK

Péterffy Attila, a 
Pannon Hőerőmű Zrt. 
elnök-vezérigazgatója
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Lesz? Nem lesz? Mikor lesz? Ezek voltak a leggyakrabban
elhangzó kérdések az asztaliteniszezõk körében április-
május tájékán. Végül is lett. Az EVDSZ elvállalta rendezést,
a VITSPORT Alapítvány beugrott társrendezõnek, a
Sportági Bizottság tagjai szakmai segítséget nyújtottak,
vagyis összefogással mégis sikerült megrendezni az idei,
immáron 25. Asztalitenisz Találkozót.

A rendezés körüli bonyodalmak, a többször módosított
idõpont meglátszódott a résztvevõk számán, de a kitartó-
ak jól sikerült, jó hangulatú találkozón vehettek részt. 

Budapesten, a BVSC Szõnyi úti Asztalitenisz Csarnoká-
ban két teremben, 16 asztalon folytak a küzdelmek. Az iga-
zolt csapatok versenyén 5, míg az "amatõröknél" 15 csapat
vívott szoros csatákat az érmekért és a helyezésekért. Az
egyéni versenyeken sem lehetett panasz sem a színvonal-
ra, sem a küzdõszellemre. 

A "Mi vagyunk a legjobbak" kupát a nagyvállalati kategó-
riában az MVM Paksi Atomerõmû Zrt. csapata, míg kis- és
középvállalati kategóriában a MAVIR ZRt. csapata nyerte.
Az egyes számok gyõztesei, illetve a részletes eredmények
megtekinthetõk a  vitsport.hu honlapon.

A versenyek elõestéjén ülésezett az Asztalitenisz Sport-
ági Értekezlet, amelynek legfõbb feladata volt, hogy a le-
mondott Sportági Bizottság helyett újat válasszon. Az egy-
hangú szavazással megválasztott Sportági Bizottság veze-
tõje Brunczvick Géza (EDF DÉMÁSZ) lett, tagjai: Urbán Eri-
ka (MVM) és Szabó József (Mátrai Erõmû). Amint elmond-
ták, elsõdleges feladatuknak tekintik a sportág népszerû-
sítését, a versenyszabályzat megújítását, amelyben különös
hangsúlyt fektetnek olyan szabályok kialakítására, hogy a
kedvtelésbõl asztaliteniszezõ "amatõrök" is mind több si-
kerélményhez jussanak a versenyek során.

25. Asztalitenisz Találkozó 
Budapest, 2014. június 20-22.

Az idén június 27-29. között - a Ter-
mészetbarát Találkozók történeté-
ben már másodszor - Gyula városa
adott otthont a 64. Természetbarát
Találkozónak. Gyula Magyarország 4.
leglátogatottabb városa, az Európai
Virágos Városok díj birtokosa, ked-
ves, segítõkész, vendégszeretõ embe-
rekkel - így nem véletlenül választotta
meg a VOTT házigazdájának szerepé-
re beugró rendezõ VITSPORT Alapít-
vány a Találkozó helyszínéül.

A VOTT-ok tekinthetõk a remélhe-
tõleg "legyõzhetetlen" (értsd: meg-
szüntethetetlen) iparági sportmozgal-
munk zászlóshajóinak. Nemcsak a te-
kintélyt parancsoló múlt miatt, hanem
a népszerûsége okán is, hiszen az idén is félezer ipar-
ági kolléga, családtag kelt útra, hogy bõvebb, tartalma-
sabb ismeretséget kössön hazánk eme szép szegleté-
vel, élvezze a természetet, s örüljön a vidám, baráti, kol-
legiális társaságnak.

A szállás egyetlen, színvonalas hotelben, Gyula leg-
nagyobb szállodájában, az Erkel Hotelben volt, ahol
szinte teljesen megtöltöttük a szállodát. Az étkezést is
a hotel biztosította, minden igényt kielégítõ minõség-
ben.

Szabadidõs programként, a szállodai szolgáltatás-
nak köszönhetõen a versenyzõk a szálloda wellness
részlegében, vagy a szállóvendégeknek ingyenesen
látogatható Várfürdõben pihenhették ki a versenyek
fáradalmait.

Mivel az Alapítvány külsõ pénzügyi segítségre nem
számíthatott, e hátrányt igyekezett gondos, megfele-
lõ elõre tartással elvégzett elõkészítõ munkával, a ta-
lálkozó színvonalát nem veszélyeztetõ költségtakaré-
kos megoldásokkal pótolni, melyek között néhány új,
vagy újszerû ötlet, megoldás is megvalósult. 

Az eredmények minél gyorsabb kiértékelése érde-
kében az "A" tagozat versenyén is alkalmaztuk a tájfu-
tásnál már bevezetett "dugókás" megoldást, teljes si-
kerrel! 

Részben ugyanezért, de inkább a kényelmi szem-
pontra tekintettel a városismereti versenyzõk egyet-
len A/4-es füzetbe kötve kapták a menetutasítást, a
kérdéseket és a térképet.

Az Alapítvány a családok számára egy új, összetett
versenyt hirdetett, de a városismereti, a terep és a táj-
futás tagozatokban is különdíjat ajánlott fel a legered-
ményesebb családnak, illetve családi csapatnak.

Az eredményhirdetés - bár némi csúszással - két
részletben, a bankett szüneteiben valósult meg, így a
vállalkozó kedvûek vasárnap részt vehettek egy egy-
napos, fakultatív (önfinanszírozású) erdélyi kirándu-
láson.

Szerencsés körülmény volt, hogy a VOTT ideje egy-
be esett a Gyulai Várszínház nyitó rendezvényével, a
Körös-völgyi Sokadalommal (Népmûvészeti Feszti-
vál), amely több ingyenes programot kínált az érdek-
lõdõknek, ráadásul a hotelünk közvetlen közelében. 

Végül, de nem utolsósorban meg kell említeni, hogy
ez az élményekkel teli hétvége nem jött volna létre, ha
az Alapítvány a versenyek lebonyolításához nem kap
sportszakmai segítséget az EDF DÉMÁSZ SE néhány
lelkes, a VOTT-ok, az iparági sportmozgalom iránt mé-
lyen elkötelezett tagjától. Köszönjük Nekik!

A 64. VOTT-on 23 társaság, társaságcsoport vett
részt, a Legeredményesebb társaság az MVM Kontó
Zrt lett, amely a "Mi vagyunk a legjobbak" verseny kö-
zép -és kisvállalati kategóriáját is megnyerte. Utóbbi
nagyvállalati kategóriájának gyõztese az EDF DÉMÁSZ
Társaságcsoport lett. A részletes eredmények a vit-
sport.hu oldalon tanulmányozhatóak, ahová hamaro-
san bõ képanyag is felkerül a találkozóról!

VITSPORT Alapítvány

�HÍREK
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